




3 اقتصادی

رئیس سازمان برنامه و بودجه: 

همهکسانیکهاستحقاقدارند،یارانهمیگیرند
رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت که دولت مصمم است در راستای سیاست 

فقرزدایی و کاهش فقر مطلق به همه کسانی که استحقاق یارانه را دارند یارانه بدهند.
محمدباقر نوبخت در حاشیه جلسه علنی صبح دیروز  مجلس در نشست خبری با 
خبرنگاران اظهار کرد: مجلس طبق آیین نامه در فرآیند بررسی بندها و تبصره های بخش 
درآمدی بودجه به نیمه راه رسیده و وقفه ای که رئیس مجلس تشخیص داد هم به رای 
نمایندگان گذاشته شد و مورد تایید قرار گرفت تا مسائلی در چارچوب ضرورت های 
کشور در قانون بودجه منعکس شود و کمیسیون تلفیق مجددا برای بررسی این مسائل 
تشکیل جلسه دهد. وی افزود: دولت برنامه های متعددی  برای نکاتی که رئیس مجلس 
گفت دارد؛ از جمله بحث اشتغال که دولت ۱۲ برنامه با سرمایه گذاری بالغ بر ۷۳ هزار 
و ۴۰۰ میلیارد تومان ارائه کرده تا بتوانیم در عرصه های مختلف همه مطالبات ضروری 
جامعه را پاسخ بدهیم  و اشتغال ایجاد کنیم. همچنین در مورد مسکن و بافت های 
فرسوده نیز می توانیم حدود ۳۰۰ هزار فرصت شغلی به تفکیک ۲۶۰ هزار فرصت شغلی 
در بافت های فرسوده و ۴۰ هزار فرصت شغلی برای ۱۰۰ هزار مسکن روستایی ایجاد 
کنیم که این اقدام نه تنها از جنبه اشتغال مورد توجه است بلکه منجر به مقاوم سازی 
ابنیه روستایی و شهری در مقابل زلزله  و ایمن سازی آنها می شود. نوبخت خاطر نشان 
کرد: در زمینه مقابله با آلایندگی و آلودگی هوا دولت با دو برنامه برای نوسازی ناوگان 
درون شهری و برون شهری زمینه ای ایجاد می کند که در سال ۹۷ ضمن اینکه بتوانیم 
نسبت به کاهش آلودگی هوا اقدام کنیم، مصرف سوخت راهم کنترل کنیم و رفاه 
نسبی در اختیار مردم قرار دهیم. در هیمن زمینه ۲۵ هزار فرصت شغلی از این محل 
ایجاد خواهیم کرد.سخنگوی دولت ادامه داد: در مورد یارانه دولت کاملا علاقه منداست 
در راستای سیاست فقرزدایی و کاهش فقر مطلق به همه کسانی که استحقاق دریافت 
یارانه را دارد یارانه بدهند و اگر کسانی دریافتی شان نسبت به خط مستمری سازمان های 
حمایتی پایین تر است در چارچوب مقابله با فقر یارانه دریافت کنند. نوبخت با اشاره به 
اعلام آمادگی دولت برای موکول شده جلسات علنی مجلس به بررسی مجدد بودجه در 
کمیسیون تلفیق خاطر نشان کرد: کمیسیون تلفیق فراتر از فرصت قانون وقت مضاعفی 
دارد که اقدامی انجام دهد و ما انتظار داریم برنامه های دولت که در راستای افزایش 
اشتغال و کاهش فقر مطلق و ایمن سازی ابنیه روستایی و شهری در مقابل زلزله  و 
همچنین رفع آلودگی هوا پیش بینی شده، مورد توجه قرار گیرد.وی اضافه کرد: اگرچه 
مجلس تا حدود یک هفته آینده جلسه علنی ندارد اما دولت در کنار کمیسیون تلفیق 
آمادگی دارد که رسیدگی به بودجه را انجام دهد. همانطور که بعد از رد کلیات بودجه 
نیز ۷۲ ساعت وقت بررسی در کمیسیون تلفیق داده شد و ما هم از آن استقبال کردیم.  
در حال حاضر هم امیدواریم برنامه های متقن، منطقی و قابل اجرای کمیسیون تلفیق 
کمک کند تا به اهداف خود در سال ۹۷ دست یابیم. سخنگوی دولت بر عزدم دولت 
جهت همسان سازی حقوق بازنشستگان تاکید کرد و اظهار کرد: دولت آمادگی دارد  
برای همسان سازی حقوق بازنشستگان ۳۴۰۰ میلیارد تومان اختصاص دهد. ما اصرار 
داریم و مطالبه درست و به حقی است که البته که در نشست مجدد با کمیسیون تلفیق 
۲۰۰۰ میلیارد تومان مصوب مجلس را به ۳۴۰۰ میلیارد تومان اصلاح خواهیم کرد. 
دولت برای این اصلاح پیش بینی های لازم را انجام داده است، اما برای تحقق این مسئله 
وفاق بین دولت و مجلس ضروری است. وی ادامه داد: سیاست دولت نسبت به یارانه 
بگیران اجرای قانون هدفمندی یارانه است و وارسی کردن اطلاعات حساب شهروندان 
ایرانی نیست. اما اینکه سراغ نیازمندان برویم و به آنها یارانه بدهیم کاملا منطقی است. 
مجلس باید شایستگان نیازمند یارانه را مشخص کند.  البته در جلسات کمیسیون تلفیق 

باید به فرمول مشترکی برای استفاده بهینه از یارانه ها جهت کاهش فقر مطلق برسیم.

یک مقام مسئول بانکی خبر داد؛

بازپرداختواممسکنبه۱۵سالافزایشمییابد
 مدیرعامل بانک عامل بخش مسکن از احتمال افزایش زمان بازپرداخت انواع تسهیلات 

مسکن از ۱۲ سال به ۱۵ سال خبر داد. 
ابوالقاسم رحیمی انارکی در نشستی خبری گفت: قرار است وام نوسازی بافت فرسوده 
از ۱۷.۵ به ۱۶درصد کاهش یابد و همچنین طی مکاتباتی که با بانک مرکزی داشته ایم 
تقاضای افزایش زمان بازپرداخت اقساط از ۱۲ به ۱۵ سال را ارائه داده ایم. وی درباره 
تحقیق و تفحص از بانک عامل حوزه مسکن نیز اظهار داشت: این تحقیق و تفحص 
که برای اخذ اقساط بازگشتی مسکن مهر بوده، انجام خواهد شد ولی بانک عامل حوزه 
مسکن تا سال ۱۴۰۵ براساس اقساط مسکن مهر تعیین تکلیف کرده است. معمولا 
اقساطی باقی نمی ماند که بخواهد در مورد آن تکالیف جدیدی وضع شود. وی افزود:از 
سال ۹۲ این بانک می بایست بازپرداخت خط اعتباری بانک مرکزی برای مسکن مهر 
را آغاز می کرد که شورای پول و اعتبار استمهال سه ساله آن را برای افزایش سقف 
تسهیلات را از ۲۵ به ۳۰ و از ۳۰ به ۴۰ میلیون تومان اختصاص می داد. همچنین با راه 
اندازی صندوق پس انداز یکم به دلیل اینکه این صندوق ماهیتش به گونه ای است که با 
کسری منابع مواجه می شود قرار شد استمهال ۷ ساله خط اعتباری مسکن مهر صورت 
گرفته و اقساط بازگشتی به این صندوق اختصاص یابد که در نتیجه تا ۱۴۰۲ را شامل می 
شود. وی افزود: از سوی دیگر طبق مصوبه قانون بودجه ۹۶، ۱۰ هزار میلیارد تومان برای 
افزایش سرمایه بانک عامل حوزه مسکن اختصاص داده شده که ۵ هزار میلیارد تومان 
آن از محل تهاتر بدهی بانک مسکن به بانک مرکزی درخصوص خط اعتباری مسکن 
مهر تعیین شده است که این مورد نیز از سال ۱۴۰۲ تا ۱۴۰۵ و شامل اقساط بازگشتی 
مسکن مهر به عنوان افزایش سرمایه بانک عامل حوزه مسکن در نظر گرفته شده است. 
ضمن اینکه آنچه به صندوق یکم اختصاص می یابد نیز بعدها در قالب اقساط به بانک 
مسکن بازمی گردد.  رحیمی انارکی افزود: سپرده های این بانک در ابتدای سال جاری 
تا ۱۲ بهمن امسال به ۵۴۵ هزار میلیارد ریال بود که تا ۱۲ بهمن امسال به ۶۸۱ هزار 
میلیارد ریال افزایش یافته است. این سپرده ها نسبت به مدت مشابه سال گذشته ۲۶.۶ 
درصد رشد نشان می دهد. وی افزود: از اواخر پاییز ۹۵ که بحث جنگ نرخ سودها و 
رقابت بانک ها بر سر میزان سود سپرده افزایش یافت بانک مسکن وارد این رقابت نشد، 
همچنین در شهریور امسال مجددا چنین رقابتی بین بانک ها شکل گرفت که ما وارد این 
بازی نشدیم به همین دلیل توانستیم بیش از ۳ درصد قیمت تمام شده پول را در سال 
گذشته و ۱.۸ درصد در سال جاری کاهش دهیم. در حال حاضر قیمت تمام شده پول 
برای سپرده ها کمتر از ۳۰ درصد است که ما کمترین قیمت را در این شاخص میان بانک 
ها داریم. حیمی انارکی تاکید کرد: از ابتدای تاسیس صندوق یکم تاکنون ۳۴ هزار و ۳۰۰ 
واحد مسکونی از محل این صندوق خریداری شده اند که بیش از ۲۱ هزار واحد آن امسال 
تامین مالی شده است. مجموع مبالغ اختصاص یافته به این واحدها ۲۵ هزار میلیارد ریال 
است که ۱۰ هزار واحد مسکونی از سوی زوجین خریداری شده اند.مدیرعامل بانک عامل 
بخش مسکن درباره آخرین وضعیت مسکن مهر یادآور شد: کل اعتبار مربوط به مسکن 
مهر ۵۵۵ هزار و ۳۸۴ میلیارد ریال است که برای ۵۲۷ هزار میلیارد ریال آن قرارداد امضا 
کرده ایم و تاکنون ۴۹۵ هزار میلیارد ریال پرداخت شده و ۳۲ هزار و ۵۰۰ میلیارد ریال از 
تعهدات این بانک باقی مانده است. رحیمی انارکی ادامه داد: دو میلیون و ۳۷۰ هزار واحد 
مسکن مهر مشمول دریافت وام بود که تاکنون یک میلیون و ۸۰۰ هزار واحد وام خود را 

دریافت و تقسیط کرده اند که تقسیط ۵۷۰ هزار واحد باقی مانده است.

ظرف سه سال آینده؛

تسهیلاتخاصدولتبهصاحبانخودروهای
سنگینفرسوده

معاون اقتصادی رئیس جمهور از ارائه تسهیلات دولتی با اقساط ۲.۵ تا ۶ میلیون تومان 
به متقاضیان این طرح خبر داد.

محمد نهاوندیان معاون اقتصادی رئیس جمهور دوشنبه  در برنامه تیتر امشب در 
خصوص نوسازی ناوگان حمل و نقل کشور تصریح کرد: اگر بتوانیم همین اتوبوس 
های موجود در ناوگان حمل و نقل عمومی کشور را نوسازی کنیم، بخش مهمی از 
آلودگی کلان شهرها از جمله تهران رفع می شود. او گفت: تمامی هزینه های نوسازی 
خودروهای فرسوده از محل صرفه جویی انرژی صورت می گیرد، به این ترتیب که با 
جلوگیری از اتلاف انرژی حاصل از نوسازی، مقدار سرمایه لازم تامین می شود. نهاوندیان 
تشریح کرد: کامیونی که در هر صدکیلومتر ۶۵ لیتر سوخت مصرف می کند، اگر 
نوسازی شود حداقل ۵۰ درصد صرفه جویی سوخت به همراه دارد که رقم قابل توجهی 
است؛ بنابراین دولت در این شرایط می تواند مازاد این سوخت را صادر و بودجه آن را به 
چرخه اقتصادی کشور تزریق کند. او افزود: هدفگذاری دولت این است که ظرف مدت 
سه سال آینده خودروهای فرسوده را نوسازی کند، به این منظور از خودروسازان خواسته 
ایم تا با حداکثر توان خودرو بسازند که در کنار آن اشتغال زایی هم صورت بگیرد و بعد 
از آن بحث صادرات را دنبال می کنیم. نهاوندیان ادامه داد: در حال حاضر تعداد کامیون 
های داخلی بیش از نیاز داخل است، بنابراین برخی بیکار مانده اند، طرح ما این است که 
کامیون داران کلید خودروهای خود را تحویل دهند و خودروی جدیدی با تسهیلات ویژه 
دریافت کنند. او افزود: ما با این طرح برای ۳۰ هزار نفر در بخش های مرتبط با صنعت 
اشتغال ایجاد می کنیم. معاون اقتصادی رئیس جمهور گفت: تسهیلات دولت برای 
خودروهای سنگین ۳۰ درصد است؛ به این ترتیب علاوه بر آورده متقاضی، فرد می تواند 
با اقساط ماهیانه ۲.۵ میلیون تومان صاحب کامیون و نیز با پرداخت اقساط ماهیانه ۶ 
میلیون تومان، مالک اتوبوسی نو شود. نهاوندیان درخصوص بازسازی بافت های فرسوده 
نیز گفت: در ۲۷۰۰ محله فرسوده، ۱۹ میلیون نفر ساکن یک چنین بافت هایی هستند؛ 
توجه به بحث بازسازی بافت های فرسوده از دیرباز مطرح بوده، اما پیگیری و رسیدگی 

به آن سرعت بالایی نداشته است.
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هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل 

تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۸۳۸۴ شماره  رای   -۱
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۷۸۰۰ آقای احمد چهرقانی فرزند صحبت اله متولد 
۱۳۶۲/۸/۱ در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۸۲/۴۱ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۷۵۳ – اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی برابر سند قطعی 

.)م الف ۶۸۱۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۸۰۴۳ شماره  رای   -۲
۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۴۴۰ آقای یداله ذاکری فرزند حسین در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۵۰ مترمربع 
پلاک شماره ۱۶۲ فرعی از  ۱۹۵۶– اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از امراله بادی با ولایت حسین بادی 

.)م الف ۶۸۱۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۸۲۰۳ شماره  رای   -۳
متولد  علی  فرزند  رمضانی  اسمعیل  آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۰۰۷۹
۱۳۵۴/۱/۱ در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۱۲۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۴۹۷ – اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از محمد رشید 

الاسلامی احدی از ورثه معصومه شیخ الاسلامی .)م الف ۶۸۳۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۲۳۴۱ شماره  رای   -۴
۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۴۶۹ آقای سید صاحب شفیعی فرزند میر ولی متولد 
۱۳۳۹/۲/۲ در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۱۴۳/۷۵ مترمربع پلاک شماره فرعی از  ۲۳۲۸– اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت 

مشاعی .)م الف ۶۸۴۵(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۴۶۰۰ شماره  رای   -۵
۱۳۹۳۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۴۳۳ آقای علی اکبریان فرزند عبدالمجید در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۲۰۰ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از  ۲۴۵۱– اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از مهدی پور کلهر . )م الف ۶۸۶۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۷۳۳۲ شماره  رای   -۶
متولد  احمد  فرزند  عموزاده  یداله  آقای   ۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۳۷۶۶
۱۳۱۶/۴/۱۰ در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۱۰۲/۶۹ مترمربع پلاک شماره فرعی از  ۲۵۳۱– اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت 

مشاعی  .)م الف ۶۸۶۴(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۲۰۱۴ شماره  رای   -۷
فرزند  بنچناری  رحمانی  غلامعلی  آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۳۱۶۳
محمدعلی متولد ۱۳۳۰/۱۰/۲ در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به مساحت ۷۵ مترمربع پلاک شماره فرعی از  ۲۳۸۰– اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از 

محمدعلی ، خلیل ، غلامعلی و عبدالعلی زندیه .)م الف ۶۸۶۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۰۶۲۳ شماره  رای   -۸
متولد  محمد  فرزند  حسنی  افضل  آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۹۲۴۹
۱۳۵۹/۰۳/۰۱ در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۱۰۹/۷۷ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۱۶۴– اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از علی محمد 

فاطمی فرزند سید حسین  .)م الف ۶۸۸۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۸۱۹۹ شماره  رای   -۹
متولد  مجید  فرزند  بخش  کرم  رضا  آقای   ۱۳۹۴۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۶۶۹
۱۳۵۴/۵/۲۴ در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۹۹/۹۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از  ۲۵۳۱– اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت 

مشاعی .)م الف ۶۸۸۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۷۲۶۷ شماره  رای   -۱۰
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۵۸۰۰ آقای عبدالرضا کعبی نسب فرزند ضامل در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۶۲/۲۰ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از  ۱۶۹۵– اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 

ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی .)م الف 
)۶۸۷۱

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۲۶۰ شماره  رای   -۱۱
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۲۰۶۷ آقای پرویز نعمتی فرزند دومانعلی در قسمتی 
به مساحت ۱۵۰/۷۵   بنا شده  از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
مترمربع پلاک شماره باقیمانده ۶۵۴ فرعی از ۱۹۵۶ – اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی 

.)م الف ۶۸۸۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۷۸۴۳ شماره  رای   -۱۲
در  ایرج  فرزند  رستمانی  زهرا  فاطمه  خانم   ۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۴۸۳۱
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷۳/۵۲ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از باقیمانده ۱۷۶۴ – اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی 

.)م الف ۶۸۹۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۶۳۸۲ شماره  رای   -۱۳
۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۷۴۹ آقای احمد جعفریان سیار فرزند نصرت اله در 
سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
ششدانگ ۱۱۴ مترمربع پلاک شماره فرعی از  ۱۸۶۸– اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت 

مشاعی .)م الف ۶۸۹۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۶۳۸۴ شماره  رای   -۱۴
۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۷۵۰ آقای محمد جعفریان یسار فرزند نصرت اله در 
سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
ششدانگ ۱۱۴ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۸۶۸ – اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت 

مشاعی  .)م الف ۶۸۹۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۰۲۲۱ شماره  رای   -۱۵
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۱۱۸ آقای محمد تقی مراد زاده فرزند ابراهیم متولد 
۱۳۳۰/۱۰/۰۷ در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۱۲۴/۵۳ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۹۷۴ – اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از مهدی 

شاکری .)م الف ۶۸۹۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۱۱۵۶ شماره  رای   -۱۶
۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۲۰۵ آقای هادی خدابنده لو فرزند ولی اله در یک و 
نیم دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
ششدانگ ۱۰۱۰/۸۴ مترمربع پلاک شماره فرعی از  ۲۱۳۱– اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری طی  سند 

رسمی سند مالکیت مشاعی .)م الف ۶۸۹۴(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۱۱۵۱ شماره  رای   -۱۷
۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۲۰۳ آقای جواد خدابنده لو فرزند ولی اله در یک و 
نیم دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
ششدانگ ۱۰۱۰/۸۴ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۱۳۱ – اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری طی سند رسمی 

سند مالکیت مشاعی  .)م الف ۶۸۹۴(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۱۱۵۳ شماره  رای   -۱۸
۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۲۰۴ آقای علی خدابنده لو فرزند ولی اله در یک و 
نیم دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
ششدانگ ۱۰۱۰/۸۴  مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۱۳۱ – اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری طی سند 

رسمی سند مالکیت مشاعی .)م الف ۶۸۹۴(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۱۱۵۷ شماره  رای   -۱۹
۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۲۰۶ آقای مهدی خدابنده لو فرزند ولی اله در یک و 
نیم دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
ششدانگ ۱۰۱۰/۸۴ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۱۳۱ – اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری طی سند رسمی 

سند مالکیت مشاعی .)م الف ۶۸۹۴(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۷۳۴۵ شماره  رای   -۲۰
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۲۹۸۲ آقای مسعود تلخ آبی فرزند علی اکبر در سه 
دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
ششدانگ ۴۹/۵۵ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۹۳۷ – اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی برابر سند قطعی  

.)م الف ۶۹۰۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۷۳۴۸ شماره  رای   -۲۱
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۲۹۸۳ خانم فریبا بختیاری فرزند محمدعلی در سه 
دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
ششدانگ ۴۹/۵۵ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۹۳۷ – اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی برابر سند قطعی 

.)م الف ۶۹۰۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۰۴۶۴ شماره  رای   -۲۲
۱۳۹۳۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۶۳۶ آقای احمد عزیزی فرزند مسیب در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۲۰۰/۶۰ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۱۶۹۲ – اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی .)م الف ۶۹۱۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۰۳۴۵ شماره  رای   -۲۳
۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۵۰۷ آقای رضا حقیقی فرزند اسفندیار در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۶ مترمربع 
پلاک شماره ۲۸۷ فرعی از ۱۹۴۱ – اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از وراث علی اصغر دستجانی فراهانی  

.)م الف ۶۹۰۴(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۸۲۰۲ شماره  رای   -۲۴
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۵۶۷۳ آقای شیرینعلی صادقلو فرزند اسمعیل متولد 
۱۳۳۵/۸/۵ در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۱۰۰/۸۹ مترمربع پلاک شماره ۵۴ فرعی از ۱۹۴۷ – اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از حسین 

بیگدلی  .)م الف ۶۷۹۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۰۴۹۴ شماره  رای   -۲۵
۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۵۸۶ آقای اصغر معصومیان آلانق فرزند حاجی آقا 
در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۰۰ مترمربع پلاک شماره ۱/۹۰ فرعی از ۱۹۴۵ – اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از احمد طاوسی .)م 

الف ۶۹۲۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۹۸۴۴ شماره  رای   -۲۶
۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۳۸۲۴ آقای شعبانعلی آرور فرزند نوروزعلی در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۴ مترمربع 
پلاک شماره ۲/۴۰ فرعی از ۱۹۶۳ – اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از قربانعلی شاکری .)م الف ۶۹۲۴(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۱۳۹۷ شماره  رای   -۲۷
۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۴۷۹۲ آقای خانم گل بس شجاع فرزند رمضان در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۶۵ 
مترمربع پلاک شماره ۱ فرعی از ۲۱۸۴ – اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 

ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از صادق زند  .)م الف ۶۹۲۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۱۳۹۵ شماره  رای   -۲۸
۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۴۷۹۱ آقای علی شجاع فرزند رمضان در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۶۸ مترمربع 
پلاک شماره ۱ فرعی از ۲۱۸۴ – اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از صادق زند .)م الف ۶۹۲۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۱۳۹۲ شماره  رای   -۲۹
۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۴۷۹۰ آقای علی شجاع فرزند رمضان در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۶۷ مترمربع 
پلاک شماره ۱ فرعی از ۲۱۸۴ – اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از صادق زند .)م الف ۶۹۲۷(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و 
انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به 
مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص 
ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت 
اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را 
اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه 
و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل 
نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از 

مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1396/11/03 تاریخ انتشار دوم: 1396/11/18
مرتضی نورانی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم
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هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید 

نموده اند.
۱- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۵۴۶۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۴۶۴ آقای علی کاوندی 
فرزند یوسف در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۹۰/۴۹ مترمربع پلاک شماره ۱۱۰۰۴ اصلی واقع در قم 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از بی بی خانم میری .)م الف ۶۸۱۷(

۲- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۵۷۵۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۳۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۵۰۲ خانم زلیخا رضائی 
فرزند مصطفی در دو دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۲۶ مترمربع پلاک شماره 
۱۰۹۳۰ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری از اسماعیل رضا قلی 

بیگی .)م الف ۶۸۲۰(
۳- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۵۷۵۸ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۶۱۱۷ آقای اسماعیل 
رضا قلی بیگی فرزند علی در چهار دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۲۶ مترمربع 
پلاک شماره ۱۰۹۳۰ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی . )م الف 

)۶۸۲۰
۴- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۴۵۶۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۰۴۷ آقای علی صاحبی 
خجسته فرزند فرزندعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۸۰ مترمربع پلاک شماره ۱۰۹۶۵ اصلی واقع 

در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی .)م الف ۶۸۲۱(
۵- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۳۵۰۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۴۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۱۳۵ آقای مصطفی 
رمضانی فرزند علی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۵۰/۱۲ مترمربع پلاک شماره ۶۱۱۴ اصلی واقع در قم 

بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از حسین نیکو کلام .)م الف ۶۸۲۷(
۶- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۴۰۲۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۸۲۱۸ آقای عباس 
اسحاقی فرزند تقی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۹۸ مترمربع پلاک شماره ۱۰۳۵۷ اصلی واقع در قم 

بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی .)م الف ۶۸۲۰(
۷- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۴۸۴۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۹۷۸۱ آقای علی اصغر 
سلیمانی فرزند ابراهیم در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۰۰ مترمربع پلاک شماره ۱۰۴۳۵ اصلی واقع در 
قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از اسماعیل غفاری احدی از وراث 

جعفر غفاری .)م الف ۶۸۴۰(
۸- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۰۸۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۶۵۷ آقای سید ولی اله 
موسوی انیجدان فرزند سید هدایت در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۲۵ مترمربع پلاک شماره ۱۱۰۰۳ 

اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی .)م الف ۶۸۴۷(
۹- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۴۷۲۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۶۴۲۵ آقای حسین 
حسن زاده فرزند مرتضی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۱۵ مترمربع پلاک شماره ۴۶۴ فرعی از ۱۰۹۳۴ 

اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی .)م الف ۶۸۴۹(
۱۰- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۶۹۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۸۹۸ آقای مهدی 
وزیری سیر فرزند ابوالمحسن در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۱۴ مترمربع پلاک شماره ۳ فرعی از 
۱۱۲۳۹ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از هادی 

اویسی فردوئی .)م الف ۶۸۵۳(
۱۱- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۵۴۸۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۹۴۶ آقای حسن 
زندیه فرزند محرم علی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۴۳/۵۰ مترمربع پلاک شماره ۱۹ فرعی از ۱۰۳۰۹ 

اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی  .)م الف ۶۸۰۹(
۱۲- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۴۰۱۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۹۳۲ آقای غلامعلی 
صیادی فرزند محمدرضا در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۷۰ مترمربع پلاک شماره ۱۰۴۷۳ اصلی واقع 

در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از فاطمه جوادی کلکو .)م الف 
)۶۸۳۱

۱۳- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۲۰۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۹۳۰ خانم نرجس 
قاسمی زادیان فرزند رضا در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۵۲/۴۷ مترمربع پلاک شماره ۱۰۹۴۲ اصلی 

واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی .)م الف ۶۸۵۶(
به پرونده کلاسه ۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۳۴۷۴ آقای علی  ۱۴- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۵۶۲۱ مربوط 
مهدوی راد فرزند غلامرضا در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۹۶/۳۰ مترمربع پلاک شماره ۱۹۸ فرعی از 
۱۰۹۳۳ و ۱۰۹۳۴ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی .)م 

الف ۶۸۷۴(
۱۵- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۵۱۹۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۸۵۱ آقای محمدرضا 
جندقی فرزند عباس در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۲۳۲/۱۰ مترمربع پلاک شماره ۱۰۲۷۵ اصلی واقع 

در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی .)م الف ۶۸۸۴(
۱۶- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۳۴۳۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۶۶۳۲ آقای جعفر 
کرمانی فرزند عباس در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۰۳ مترمربع پلاک شماره ۷۱۸ فرعی از ۱۱۱۳۵ 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از سید مهدی مدرسی 

احدی از وراث سید حسین مدرسی .)م الف ۶۸۷۷(
۱۷- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۲۲۵۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۷۰۲۵ آقای حسن 
نظری فرزند علی اصغر در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۳۳ مترمربع پلاک شماره ۱۰۸۷۳ اصلی واقع در 

قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی  .)م الف ۶۶۲۱(
۱۸- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۴۰۰۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۹۲۹۴ آقای محمدجواد 
تارم فرزند محمد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۲۰ مترمربع پلاک شماره ۶۴۰ فرعی از ۱۱۱۳۵ اصلی 

واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی .)م الف ۶۹۰۰(
۱۹- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۵۳۸۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۴۵۰۴ آقای علی باقری 
فرزند ولی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۷۵ مترمربع پلاک شماره ۴۵۷و ۴۵۸ فرعی از ۱۰۹۳۳و ۱۰۹۳۴ 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از علی اصفهانی 

مشهور .)م الف ۶۹۱۰(
به پرونده کلاسه ۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۶۶۰ خانم زهرا  ۲۰- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۳۴۲۷ مربوط 
افضلی اسفیدواجانی  فرزند سید محمود در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۸۲/۰۹ مترمربع پلاک شماره 
۱۸/۳۶ فرعی از ۱۰۲۵۰ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی 

.)م الف ۶۹۱۱(
۲۱- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۵۶۲۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۱۵۲ آقای حسین 
قربانعلی وکیلی فرزند ابوالقاسم در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۹۶/۷۰ مترمربع پلاک شماره ۱۱۵ فرعی از 

۱۰۷۰۷ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی .)م الف ۶۹۱۴(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر 
گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک 
قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود 
را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون 

مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1396/11/03 
تاریخ انتشار دوم: 1396/11/18
محمدرضا ادیبان- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم
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هفته بیست و سوم لیگ برترفوتبال : 

روزسختپرسپولیسدرآبادان
نبردجذابشفروکریمی

تیم صدرنشین پرسپولیس درحالی در هفته بیست و سوم لیگ برتر باشگاه های 
ایران در دیداری سخت به میهمانی صنعت نفت آبادان می رود که جدال »وینفرد 
شفر« و »علی کریمی« در دیدار استقلال با سپیدرود رشت نیز از جذابیت های 

خاصی برخوردار است. 
پیکارهای هفته بیست و سوم لیگ برتر فوتبال باشگاه های ایران که تاثیر زیادی 
در وضعیت تیم ها در جدول رده بندی دارد امروز  آغاز می شود و ۱۶ تیم حاضر 

برای رسیدن به اهداف خود، در پی کسب سه امتیاز هستند.
*تراکتورسازی - گسترش

شهرآورد تبریز درحالی برگزار می شود که تراکتورسازی با هدایت سرمربی ترکیه 
ای و جدید خود توانست در هفته گذشته با سه گل پدیده مشهد را مغلوب کرده 

و به بحران این تیم پایان دهد.
تراکتوری ها می توانند درصورت برتری مقابل همشهری خود به میانه جدول رده 
بندی صعود کنند.همچنین گسترش نیز که این روزها با تفکرات »فیروز کریمی« 

نتایج خوبی کسب می کند در اندیشه امتیازآوری از این جدال سخت است.
*صنعت نفت آبادان - پرسپولیس

پرسپولیس که با پیروزی های ادامه دار خود صدرنشین مطلق لیگ برتر است 
برای نزدیک شدن به تکراری قهرمانی خود، امید زیادی به کسب پیروزی در این 

دیدار دشوار خارج از خانه دارد.
شاگردان برانکو که در جام حذفی برابر صنعت نفت شکست خورده و از دور 
مسابقات کنار رفته اند، اکنون به جبران مافات آن شکست در لیگ برتر می 

اندیشند.
صنعت نفت که با فراز کمالوند اکنون در جایگاه نهم جدول رده بندی قرار دارد 
در بازی های خانگی نتایج ایده آلی را رقم زده و می خواهد بازهم برای سرخپوشان 

پایتخت مشکل ساز شود.
*سایپا - ذوب آهن

تیم های امیر قلعه نویی و علی دایی که در نیم فصل دوم عملکرد خوبی داشته 
اند در دیداری حساس که می تواند تاثیر زیادی برای کسب سهمیه لیگ قهرمانان 

آسیا داشته باشد، برابر هم صف آرایی می کنند.
جدال اندیشه های دایی و قلعه نویی که دو مربی صاحب سبک و موفق در لیگ 

ایران هستند از جذابیت های این دیدار است.
ذوب آهن روز یکشنبه و در آخرین دیدار از هفته بیست و دوم توانست استقلال 
تهران را شکست دهد و با کسب ششمین پیروزی متوالی به رتبه دوم صعود کند 

تا نزدیک ترین تعقیب کننده پرسپولیس باشد.
*استقلال تهران - سپیدرود رشت

آبی پوشان پایتخت که با قبول شکست لحظات پایانی از ذوب آهن کار سختی 
برای رسیدن به جمع سه تیم بالای جدول دارند، تنها به کسب سه امتیاز از این 

دیدار خانگی در مقابل حریف قعرجدولی می اندیشند.
سپید رود هم با هدایت »علی کریمی« سرمربی پرحاشیه و جنجالی خود که به 
جای پرداختن به مسائل فنی تیم خود فقط بدنبال حاشیه سازی و جنجال های 
رسانه ای است، اگر می خواهد در لیگ برتر باقی بماند، نیاز به کسب امتیاز در 

ورزشگاه آزادی دارد.
*پدیده مشهد - پارس جنوبی

دیدار بین دو تیم بحران زده نیم فصل دوم که نشانی از روزهای درخشان ابتدای 
فصل ندارند، می تواند یک نبرد تماشایی باشد.

پدیده پس از کسر ۶ امتیاز از سوی فیفا، دیگر نتوانست به شرایط مناسب نیم 
فصل اول برسد و پارس جنوبی هم که از تساوی های متوالی خسته شده است 
در صورت پیروز نشدن در این دیدار، کار سختی برای کسب سهمیه آسیایی 

خواهد داشت.
*استقلال خوزستان - فولاد

دومین شهرآورد خوزستان درحالی برگزار می شود که آبی های جنوبی برای 
رهایی از سقوط و قرمزهای اهواز برای ماندن در جمع تیم های بالای جدول 

تلاش می کنند.
مصاف »سیروس پورموسوی« سرمربی موفق فولاد که هفته هاست با شکست 
روبرو نشده با تیم سابقش بر حساسیت های شهرآورد خوزستان اضافه کرده 

است.
استقلال خوزستان که دو فصل قبل به قهرمانی رویایی در لیگ برتر رسید باید از 

ورزشگاه غدیر امتیاز بگیرد تا به روزهای سخت پایان دهد.
*پیکان - مشکی پوشان

شاگردان »مجید جلالی« در تیم پیکان تهران بدون تردید پرفراز و نشیب ترین 
تیم لیگ هستند.پیکان که در نیم فصل اول با هفت پیروزی متوالی به رتبه دوم 
هم رسیده بود، اکنون هشت هفته بدون برد را پشت سرگذاشته و امیدوار است تا 

با پیروزی مقابل میهمان انتهای جدولی به این مساله منفی پایان دهد.
شاگردان رضا عنایتی در تیم مشکی پوشان نیز به خوبی می دانند در صورت عدم 

کسب امتیاز از این دیدار دیگر شانس چندانی برای بقاء ندارند.
*سپاهان - نفت تهران

طلایی پوشان دیار زاینده رود که با پنج قهرمانی، پرافتخارترین تیم لیگ برتر 
ایران هستند، اکنون در بدترین شرایط تاریخ خود به سر می برند.

سپاهان که از هفته گذشته »منصور ابرهیم زاده« را به عنوان سرمربی در اختیار 
دارد اکنون تنها ۲۰ امتیاز در سبد خود دارد و باید در ورزشگاه نقش جهان به 

پیروزی رسیده تا به عملکرد نامناسب این تیم پایان دهد.
از سوی دیگر، نفت تهران که تحت تفکرات »هومن افاضلی« نتایج خوبی در 
هفته های گذشته کسب کرده و پنج هفته ای است که عملکرد ایده آلی دارد، نمی 

خواهد روزهای شیرین خود را پایان یافته ببیند.
**برنامه دیدارها بدین شرح است:

*چهارشنبه
تراکتورسازی - گسترش فولاد تبریز/ ساعت ۱۴:۳۰

صنعت نفت آبادان - پرسپولیس / ساعت ۱۷
*پنجشنبه

سایپا - ذوب آهن اصفهان / ساعت ۱۶
استقلال تهران - سپیدرودرشت/ ساعت ۱۶

*جمعه
پدیده مشهد - پارس جنوبی / ساعت ۱۴:۳۰

استقلال خوزستان - فولاد / ساعت ۱۵
پیکان - مشکی پوشان / ساعت ۱۵
سپاهان - نفت تهران / ساعت ۱۶
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سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی: 

انتقادات نباید امید را از تیم ملی بگیرد 

نظرات  برخی  از  انتقاد  با  بزرگسالان  فرنگی  کشتی  ملی  تیم  سرمربی 
درخصوص نتایج تیم ایران در رقابت های بین المللی جام جهان پهلوان تختی 
در ماهشهر گفت: اگر ایرادی وجود دارد آن را با جان و دل قبول می کنیم اما 

انتقادات نباید امید را از پیکره تیم ملی بگیرد. 
های  بازی  آبادان،   ۲۰۱۷ سال  جهانی  جام  در  ،افزود:  اشکانی«  »علی 
کشورهای اسلامی در باکو جمهوری آذربایجان و بازی های داخل سالن 
آسیایی در عشق آباد برخی افراد به ملی پوشان دعوت شده به اردو انتقاد 
داشتند و حتی آنها را نمی شناختند و این درحالی بود که این افراد سال ها 
در اردوها بودند اما فرصت حضور در ترکیب اصلی تیم ملی برای آنها ایجاد 

نمی شد.
دلیل  به  اخیر  های  سال  در  پوشان  ملی  این  بیشتر  داشت:  اظهار  وی 
درخشش بزرگانی همچون حمید سوریان، امید نوروزی، قاسم رضایی و سایر 
نفرات اصلی تیم ملی فرصت چندانی برای حضور در میادین مختلف نداشتند، 
اما اکنون این فرصت ایجاد شده و خودشان نیز تلاش مضاعفی دارند تا بتوانند 

با سعی و تلاش نتایج درخشان کشتی فرنگی را تکرار کنند. 
دارنده مدال نقره پیکارهای قهرمانی سال ۲۰۰۵ قهرمانی جهان در بوداپست 
مجارستان ادامه داد: در جام جهان پهلوان تختی نیز نفراتی حضور داشتند 
که ناشناخته بودند و در این مسابقات صرفنظر از پیروزی یا شکست، بهترین 
فرصت برای میدان دادن به این جوانان بود چرا که در چنین تورنمنت هایی 
است که ساخته و آماده می شوند و با گذشت زمان و حضور در رقابت های 
مختلف به تجربیات آنان افزوده می شود تا بتوانند به تیم ملی کمک کنند و 

اینکه از شکست ها بترسیم وبلرزیم و در همه میادین فقط به قهرمانی فکر 
کنیم، راه به جایی نخواهیم برد. اشکانی خاطر نشان کرد: کشتی گیران جوان، 
سرمایه های ورزشی کشور هستند و برخی مواقع لازم است که هزینه هایی 
برای آنها انجام شود که به نفع کشتی کشور خواهد بود، چرا که اولویت اصلی 
ما بازی های المپیک، بازی های آسیایی و قهرمانی جهان است و کسانی که 
در سیاست گذاری فدراسیون نقش و یا مسوولیتی دارند و مطالعه میدانی 
ندارند با ارایه برخی نظرات، باعث کم رنگ شدن امید در تیم ملی می شوند 
درحالی که اگر عادلانه و منصفانه قضاوت کنیم باید به این جوانان میدان 
دهیم. وی در خصوص انتقاد یکی از اعضا شورای فنی تیم های ملی کشتی 
فرنگی در این رابطه نیز گفت: در این شرایط لازم نمی بینم که جوابی به آنها 
بدهم و نباید با برخی نظرات مسابقات خوب جام تختی را زیر سووال ببریم. 
برخی از دوستان فکر می کنند بحرانی که بعد از بازی های المپیک ریو در 
کشتی فرنگی بیدار شده به همین راحتی و به سرعت قابل حل است و این 
در حالی است که تیم منتخب کشتی فرنگی امسال در جام تختی با ۳۰ 
نفر حضور داشت و در سال های گذشته در هر وزن ۵ تا ۶ نفر از کشورمان 

حضور داشتند.
سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی بزرگسالان ایران خاطر نشان کرد: برخی 
تیم ها مانند ترکیه و یا قزاقستان با تعداد نفرات زیادی نسبت به دوره های 
گذشته در این مسابقات حضور داشتند و از اعضا شورای فنی می خواهم 
انتقادات و مسایل فنی را ابتدا با کادر فنی در میان بگذارند نه اینکه با انجام 
برخی مصاحبه ها، موجب یاس و ناامیدی ملی پوشان شوند، زیرا طی یک 

سال گذشته در تیم ملی جوانگرایی شده و از کسانی که انتقاد می کنند می 
خواهم اگر کشتی گیران جدید و خوبی را می شناسند به ما معرفی کنند.

اشکانی درخصوص حضور در تورنمنت های بین المللی نیز گفت: حضور تیم 
منتخب کشتی فرنگی ایران در رقابت های بین المللی در کشورهای روسیه و 
کرواسی به خاطر برخی مسایل لغو شد و احتمالا با تیمی جوان در تورنمنت 

کشور اوکراین حضور خواهیم یافت.
وی ادامه داد: بعد از رقابت های بین المللی جام تختی در ماهشهر، از ۱۱ 
بهمن ماه نخستین اردوی آسیایی تیم ملی آغاز شد و تا آغاز مسابقات در 
قرقیزستان دو اردو پیش بینی شده است و در حال حاضر تیم ملی ایران 
همانند سایر تیم های مدعی در همه وزن ها کشتی گیر دارند اما در وزن های 
جدید ۵۹ و ۶۳ کیلوگرم خلاء هایی است که به دنبال رفع این نقیصه هستیم.
اشکانی یادآور شد: برای شناخت بهترین نفرات در وزن های ۵۹ و ۶۳ 
کیلوگرم باید مدعیان را در مسابقات مختلف ارزیابی کنیم و برای این کار نیاز 
به زمان داریم و نفرات منتخب این وزن ها نیز با توجه به شرایط باید خود را 
مورد سنجش قرار دهند و به طور حتم این دو وزن نسبت به سایر وزن ها 

متغییر خواهد بود.
وی به تغییر قوانین کشتی فرنگی اشاره کرد و گفت: بعد از بازی های 
المپیک ۲۰۱۶ ریو، قوانین جدیدی را تصویب کردند اما بعد از مسابقات 
قهرمانی سال ۲۰۱۷ پاریس به این نتیجه رسیدند که در کشتی فرنگی قوانین 
خوبی به خصوص در سرپا نیست و مجددا قوانین دیگر را مصوب کردند که 
بعد از اوزان جدید، تغییر قوانین، دومین چالش تمامی تیم های ملی است و 
هر کدام از آنها تلاش دارند که قوانین جدید در خاک که شرایط سختی دارند 
را به کشتی گیران آموزش داده تا به آن عادت کنند و برهمین اساس برنامه 

ها و مدل های تمرینی را براساس قوانین جدید طراحی و اجرا می کنیم.
وی درخصوص ترکیب تیم ملی در رقابت های قهرمانی آسیا و جام جهانی 
سال ۲۰۱۸ گفت: خارج از فرایند هیچ کشتی گیری انتخاب نمی شود و 
نفراتی که معرفی می شوند از دل مسابقاتی همچون جام تختی و یا کشتی 
گیرانی که مجوز حضور در مرحله نهایی انتخابی تیم ملی را دارند انتخاب می 
شوند و از سوی دیگر برخی دیگر از کشتی گیران جوان با قابلیت های فنی 
بسیار بالا هستند که تاکنون به آنها بها داده نشده و حتی در تمام عمر به یک 

تورنمنت بین المللی نرفته اند و به آنها نیز این فرصت داده می شود.
اشکانی یادآور شد: در تورنمنت بین المللی جام تختی به دلیل داشتن امتیاز 
در سیستم رنکینگ اتحادیه جهانی تنها می توانستیم ۳۰ کشتی گیر داشته 
باشیم که در این شرایط هم باید جوانگرایی می کردیم و هم به نفراتی که 
انگیزه داشتند فرصت می دادیم و در رقابت های قهرمانی آسیا و سایر رقابت 
ها بیشتر از همین نفراتی که در جام تختی و یا پیکارهای قهرمانی سال 
۲۰۱۷ جهان بودند استفاده خواهیم کرد و برای جام جهانی نیز از ترکیبی 
از بهترین کشتی گیران ایران در رقابت های قهرمانی آسیا در قرقیزستان و 
نفرات مستعد قهرمانی کشور که سایر شرایط اردویی را داشته باشند، بهره 
خواهیم گرفت. وی همچنین با ابراز رضایت از اضافه شدن رسول جزینی به 
جمع کادر فنی تیم ملی کشتی فرنگی بزرگسالان خاطر نشان کرد: او سابقه 
خوبی به همراه محمد بنا در تیم ملی کشتی فرنگی دارد و با خصوصیات 
اخلاقی او آشنا هستم و به طور حتم می تواند در روند پیشرفت تیم ملی تاثیر 

مثبتی داشته باشد.

استقلال  گفت:  استقلال  فوتبال  تیم  پیشین  بازیکن   
به  بزرگ  بازی های  مشکلات و کمبودهایی دارد که در 
مشکل برخورد می کند و در آسیا هم کار ساده ای در پیش 

ندارد. 
مجید نامجو مطلق یکی از بازیکنان برجسته فوتبال ایران و 
باشگاه استقلال است. بهترین هافبک راست ایران در دهه 
هفتاد که هنوز خاطرات بازی او و زوج سازی اش با جواد 
زرینچه در استقلال و تیم ملی از حافظه فوتبالی ایران پاک 

نخواهد شد.
در خصوص آخرین شرایط تیم استقلال و به ویژه بازی 
این تیم مقابل ذوب آهن و بازی های پیش روی آنها در 
لیگ قهرمانان آسیا با این پیشکسوت آبی پوشان گفتگویی 

داشتیم که شرح آن را در زیر می خوانید:
تحلیل کلی شما از شرایط کنونی استقلال چیست؟

مجید نامجو مطلق: به طور کلی اگر بخواهم شرایط این تیم 
را در یک جمله کوتاه تشریح کنم باید بگویم علائم پیشرفت 

را در این تیم به خوبی مشاهده می کنیم.
* این علائم که به آن اشاره کردید چیست؟

این تیم نسبت به گذشته بهتر، روانتر و زیباتر بازی می کند، 
بهتر و بیشتر گل می زند و کمتر و سخت تر گل می خورد. 
در جدول هم که جهش داشته است. این ها علائم پیشرفت 
است. البته با در نظر گرفتن کم و کاستی هایی که تیم دارد 

باید گفت این پیشرفت ها نسبتا خوب هم بوده.
* کم و کاستی های این تیم از نظر شما چیست؟

تیم برای تکمیل و تقویت شدن باید بازیکنانی را جذب 
کند که گویا یک مهاجم و یک هافبک هم جذب کرده اند.

* از این بازیکنان شناخت خاصی دارید؟
شناخت ندارم اما شنیدم که یکی از آنها هافبک وسط و 
بازیساز است. تعجب هم کردم چون باوجود بازیکنی مثل 
جباروف و یا حتی فرشید اسماعیلی چرا باید برای گرفتن 
بازیکنی در این پست اقدام شود در حالی که اولویت جذب 

بازیکن برای استقلال در خط حمله بود.
* شما به کاستی هایی در استقلال اشاره کردید؛ در 
حالی که این تیم ۷ بازیکن ملی پوش دارد و تعدادی 
بالایی  های  توانایی  از  که  پوش  ملی  غیر  بازیکن 
برخوردار هستند. چرا تیمی با این همه مهره باید با 

کمبود بازیکن و کاستی مواجه باشد؟
این که تیم تعداد زیادی بازیکن ملی پوش و خوب دارد 
بالانس نیستند.  بازیکنان  اما در استقلال  شکی نیست. 

مثلا در یک پست چند بازیکن خیلی خوب هست و آنقدر 
آنها  از بین  انتخاب بهترین ها  بازیکن داریم که  ترافیک 
سخت است و در بعضی از پست ها هم کمبود بازیکن 
وجود دارد. اگر بخواهم به طور شاخص اشاره کنم باید به دو 

پست هافبک میانی و خط حمله اشاره کنم. 
* آخرین بازی استقلال مقابل ذوب آهن بود که منجر 
به شکست شد. عوامل اصلی این شکست به نظر 

شما چیست؟
یک دلیل ندارد. اما شاید اصلی ترین دلیل این شکست 
این بود که ذوب آهن تیم خیلی خوبی است و فعلا هم 
در بهترین شرایط ممکن حضور دارد. الحق ذوب آهن یک 

حریف گردن کلفت بود.
* شفر ترجیح داد در این بازی از جباروف استفاده 
نکند و متعاقب آن چند تغییر دیگر را هم در تیم 
ایجاد کرد از جمله جابجایی چشمی از دفاع به خط 
میانی، تغییر پست غفوری و اضافه شدن حیدری به 

ترکیب اصلی.
این عوامل در ثبت این شکست بی تاثیر نبودند. اما ذوب 
آهن در نیمه دوم آنقدر خوب بود که حتی اگر این اشتباهات 

شفر هم نبود شانس پیروزی ذوب آهن کم نمی شد.
* به گردن کلفت بودن ذوب آهن اشاره کردید. ما هم به 
یک آمار اشاره می کنیم و آن هم این است که شفر به جز 
پارس جنوبی هیچ کدام از تیم های بالاسری اش در جدول 
را نبرده و پارس جنوبی را هم در شرایط خیلی بدش برد. 

آن هم در حالی اکثر دقایق بازی این تیم ۱۰ نفره بود.
من به کاستی های این تیم اشاره کردم. موجودی استقلال 
با این بازیکنان شاید برای بعضی از بازی ها خوب و مفید 
باشند. اما وقتی سطح رقبا کمی بالاتر می رود کمبودها 
این  با  استقلال  شاید  می دهد.  نشان  بیشتر  را  خودش 
موجودی مقابل تیم های معمولی مشکل نداشته باشد و 
آنها را شکست دهد. اما وقتی حریف می شود ذوب آهن، 
می شود سایپا، می شود فولاد، پرسپولیس و امثالهم، این تیم 

به مشکل بر خورد می کند.
* با این وجود شرایط مقابل تیم هایی مثل الهلال و 

العین در آسیا چه می شود؟
متاسفانه شرایط خوبی را نمی توان برای آن بازی ها پیش 
بینی کرد. این تیم هایی که شما از آن نام بردید و حتی 
الریان از تیم های »تا بن دندان مسلح« هستند. تیم هایی 
که غم پول ندارند. این تیم ها دغدغه نقل و انتقالات ندارند 

و روی هر بازیکنی دست بگذارند او را به جذب می کنند. 
شرایطی که تیمی مثل استقلال کاملا با آن بیگانه است.

* با این حساب اگر بخواهید با صراحت بگویید چه 
انتظاری از استقلال در لیگ قهرمانان آسیا دارید چه 

می گویید؟
انتظار که بالا است. ما انتظار داریم تیم تا قهرمانی آسیا هم 
پیش برود. اما واقعیت چیز دیگری است. واقعیت این است 
که کار برای صعود از این گروه خیلی دشوار است. البته ما 
همچنان امیدواریم مثل خیلی جاها که ما ایرانی ها کارهای 
فراتر از انتظار می کنیم، استقلالی ها هم با رگ ایرانی شان 
در این مسابقات کاری کنند کارستان و در نهایت هم از 

گروه صعود کنند.
* یک سئوال حاشیه ای. بعنوان بازیکنی که سال ها 
پیراهن شماره ۷ استقلال را بر تن داشتید آیا این 
نظریه را قبول دارید که این پیراهن سنگین یا نحس 

است؟
نحس برای چه؟ اصلا معنی این جملات را نمی فهمم. مگر 
می شود یک شماره که پشت یک پیراهن چاپ می شود 

روی کیفیت فوتبال یک فوتبالیست تاثیر بگذارد؟
* چون این اتفاق دو فصل پی در پی برای دو نفر 

افتاد. هم بختیار رحمانی و هم حسن بیت سعید. 
هر دو هم یک نیم فصل بیشتر در استقلال طاقت 

نیاوردند و از تیم جدا شدند. 
شماره ۷ در استقلال و یا هر تیم دیگری یک شماره خاص 
است و شاید تن هر بازیکنی نرود و بازیکنی که آن را می 
پوشد باید بیشتر احساس مسئولیت کند. اما این شماره 
نیست که فوتبال را خوب یا بد می کند. شرایطی که برای 
بیت سعید و بختیار پیش آمد کاملا یک اتفاق بود. آنها 
خوردند به دورانی که کل استقلال خوب بازی نمی کرد. 
یادتان باشد هم فصل پیش و هم این فصل تیم ما ابتدای 
فصل خوب نبود و خوب هم نتیجه نمی گرفت. ظرفیت 
روحی و روانی بازیکنان هم با هم تفاوت دارد و این دو 
بازیکن نتوانستند خودشان را با شرایط استقلال به لحاظ 

روحی تطبیق دهند. 
به  استقلال  از  از جدایی  بعد  بازیکن هم  * هر دو 

شرایط مطلوب بازگشتند.
 شاید اگر بختیار و بیت سعید در شرایط بهتری به این تیم 
می آمدند می توانستند آینده بهتری در استقلال برای خود 
رقم بزنند. اما شانس آنها این گونه بود و در شرایطی به تیم 

آمدند که سرنوشت خوبی انتظار آنها را نمی کشید.

مجید نامجو مطلق:

کاراستقلالدرآسیاسختاست

مسئول برگزاری رقابت های لیگ برتر در خصوص حضور علی کریمی در نشست خبری بازی با استقلال توضیحاتی ارائه 
داد. سعید فتاحی خبری مبنی بر ممنوعیت حضور علی کریمی، مربی تیم سپیدرود رشت در نشست خبری بازی با استقلال 
منتشر شد و واکنش تند کریمی را هم به دنبال داشت.سعید فتاحی، مسئول برگزاری مسابقات لیگ برتر در این خصوص 
گفت: سرمربیان تیم های لیگ برتری موظف اند در نشست خبری قبل و بعد بازی شرکت کنند و در صورت عدم حضور، ۳ 
میلیون تومان دفعه اول و ۵ میلیون در دفعات بعدی جریمه می شوند. این قانون فیفا، AFC و کل دنیاست. البته در دنیا فقط 
سرمربی را به رسمیت می شناسند اما ما به دلایل مختلف مثل ساعت پرواز تیم ها، یا مساعد نبودن حال سرمربیان، اجازه 
دادیم دستیارها نیز در نشست حاضر شوند اما نباید این اتفاق همیشگی شود. درباره آقای کریمی این نکته مهم است که من 
هفته اولی که او به سپیدرود آمده بود، شخصا به او تلفنی گفتم که شما مربی تیم هستی و سرمربی علیرضا امامی فر است و 
طبق قانون او باید در نشست حاضر شود. اگر مشکلی پیش آمد، شما هم می توانی بروی اما نباید اساس کار بر حضور مربی در 
کنفرانس ها باشد.او افزود: نکته مهم بعدی این است که سرمربیان تیم ها باید در خصوص مسائل فنی در نشست ها صحبت 
کنند. ما موارد مشابهی را در سال های گذشته داشتیم و حتی به مربیانی مثل علی دایی، منصوریان یا  برانکو هم تذکر داده ایم 
که باید درباره مسائل فنی مسابقه حرف بزنند و نه موضوعات دیگر. آقای کریمی می تواند در هر جایی که خواست کنفرانس 
بگذارد و درباره هر مسئله ای صحبت کند اما کنفرانس قبل و بعد بازی فقط برای مطرح شدن مسائل فنی است.فتاحی در 
ادامه خاطرنشان کرد: این آیین نامه فدارسیون است. بحث ما شخص علی کریمی نیست و ما امروز نگفتیم که علی کریمی 
می تواند به نشست بیاید یا نمی تواند. ما گفتیم که بر اساس قانون سرمربی باید در نشست خبری حاضر شود و علی کریمی 
سرمربی تیمش نیست. کارت صادر شده برای علی کریمی به نام مربی است و اسم امامی فر به عنوان سرمربی سپیدرود ثبت 
شده است. درباره رضا عنایتی هم شرایط همین است و به دلیل اینکه عنایتی سرمربی تیم سیاه جامگان نیست، نمی تواند در 
هر شرایطی در نشست به جای سرمربی شرکت کند. در آسیا و فیفا هم ماجرا همین است و اصلا اتفاق عجیبی نیست.مسئول 
برگزاری رقابت های لیگ برتر درباره اینکه قبل از بازی با استقلال این موضوع مطرح شده، گفت: اصلا برای ما فرقی نمی 
کند چه تیم هایی با هم بازی دارند و این مسئله ای که عنوان کردیم عین قانون است. تمام ۱۶ تیم برای ما یکسان هستند. 
همین استقلال برای بازی نیمه نهایی جام حذفی گفت به دلیل اینکه تمرین نکردیم بازی لغو شود. مگر ما درخواست آنها را 
قبول کردیم؟ برنامه ما این است که با تیم ها همکاری و تعامل داشته باشیم و صحبت امروز ما کاملا قانونی بود.بدین ترتیب 
به نظر می رسد در شرایطی که سرمربیان سپیدرود و سیاه جامگان بتوانند در کنفرانس ها حاضر شوند، حضور علی کریمی 

و رضا عنایتی در این نشست ها باعث جریمه مالی باشگاه هایشان خواهد شد.

سرمربی تیم فوتبال گسترش تبریز می گوید دو تیم پیش از فکر کردن به نتیجه باید به بازی زیبا و ارائه نمایشی قابل قبول بیاندیشند.
فیروز کریمی، سرمربی تیم فوتبال گسترش فولاد تبریز در نشست خبری پیش از دیدار تیمش برابر تراکتورسازی حاضر شد و اظهار کرد: هر دو تیم 
تراکتورسازی و گسترش فولاد باید پیش از این که به فکر نتیجه  بازی باشند، باید به فکر ارائه نمایش قابل قبولی باشند. دو بازی گذشته تراکتورسازی نشان 
می دهد که این تیم سیر صعودی را در پیش گرفته است. او ادامه  داد: این تیم در حال پیدا کردن شکل و وحدت تیمی خود است. تصور من این است که کادر 
فنی هر تیم شناخت خوبی از حریف خود دارد. امیدوارم شاهد بازی خوب و تماشاگر پسندی باشیم. ان شاء الله هر چه خدا بخواهد در پایان این بازی اتفاق 
بیفتد. فکر می کنم  که بازی خوبی در راه باشد. شناخت خوبی از تراکتورسازی داریم. به نقاط قوت تراکتورسازی واقفیم و سعی کرده ایم آنها را پوشش دهیم. 
امیدواریم با ارائه خوب تاکتیک های خود نتیجه  را به نفع خودمان به اتمام برسانیم.کریمی  اضافه کرد: بازی چهارشنبه بازی خوبی است و دو تیم باید به دور از 
هیاهوی جدول رده بندی مقابل هم قرار بگیرند. تیمی که می خواهد از سقوط فرار کند فوتبالش غیر قابل پیش بینی است و انتحاری بازی می کند. دو تیم باید 
به شرایط جدول توجه نکنند. ما تعداد زیادی از بازیکنان مان را در اختیار نخواهیم داشت. اولویت ما ارائه فوتبال خوب است. ما نمی خواهیم به این فکر کنیم 
که سهمیه آسیا بگیریم و یا این که سقوط کنیم. پیش بینی بازی فردا  ممکن نیست. در دیدار بارسلونا و چلسی موقعیت های دو تیم ۲۴ به یک بود اما آن 
تیمی برنده شد که تنها یک موقعیت داشت زیرا توانسته بود از همان یک موقعیت به نحو احسن استفاده کند. تیم ما آمادگی بازی های خارج از خانه را دارد. 
از زمان حضورم در گسترش فولاد بیشترین امتیاز خارج از خانه را گسترش فولاد همراه با پرسپولیس  کسب کرده اند. پرسپولیس به علت داشتن هواداران 

زیاد در شهرهای مختلف و گسترش فولاد به خاطر آمادگی فنی بالا این نتایج را کسب کرده است.

 فیروز کریمی: 

داربیخوبیدرراهاست
مربی های سرمربی نباید در نشست ها شرکت کنند؛ 

بعدازکریمی،عنایتیهممحرومشد!

آگهی فقدان سند مالکیت
آقای محمد رضا مروتی با تقدیم دو برگ استشهادیه مصدق شده مدعی 
است که سند مالکیت ششدانگ پلاک ۱۴۸۵- اصلی واقع در بخش سه شهر 
کرمانشاه که ذیل ثبت و صفحه ۵۳۵ دفتر ۳/۹۸ بنام آقای محمد رضا مروتی 
سند به شماره سریال ۴۷۷۶۰۲ صادر و تسلیم گردیده که در اثر سهل انگاری 
سند اولیه مفقود شده است لذا مراتب طبق ماده ۱۲۰- آیین نامه قانون ثبت 
در یک نوبت آگهی می شود تاچنانچه فرد یا افرادی مدعی انجام معامله یا 
سند مالکیت در نزد آنان می باشد تا ده روز پس از انتشار آگهي مراتب را به 
این اداره اعلام دارند در غیر این صورت نسبت به صدور سند مالکیت طبق 

مقرارات اقدام و سند مالکیت اولیه از درجه اعتبار ساقط و ابطال خواهد شد
سرپرست ثبت اسناد املاك شهرستان کرمانشاه
فرهاد نوری

تیم ملی فوتسال ایران با برتری ۵ بر ۳ برابر عراق به سومین پیروزی متوالی خود در جام ملت های آسیا دست یافت و راهی مرحله بعدی شد. 
، در ادامه رقابت های فوتسال قهرمانی آسیا به میزبانی چین تایپه، تیم ملی ایران دیروز در گروه C به مصاف عراق رفت و در نهایت ۵ بر ۳ برنده شد.

»حسین طیبی« )۲گل(، »احمد اسماعیل پور«، »مسلم اولادقباد« و »فرهاد توکلی« گلزنان تیم ملی فوتسال ایران در مسابقه بودند. 
شاگردان »محمد ناظم الشریعه« که در دیدارهای قبلی برابر میانمار و چین به پیروزی های قاطع ۱۴ بر صفر و ۱۱ بر یک رسیده بودند با برد در دیدار 

امروز مقابل عراق با سه پیروزی متوالی به عنوان صدرنشین گروه راهی مرحله بعدی شدند.
عراق نیز به عنوان تیم دوم گروه C به مرحله یک چهارم نهایی صعود کرد.

سومین پیروزی فوتسال ایران

صعودمقتدرانهیارانناظمالشریعه



5 علمیوسلامت

صبح ها زنگ ساعت را خفه نکنید

مضراتخاموشکردنپیدرپیزنگساعت
شب گذشته، دیر به خواب رفته اید، صبح روز بعد، یک یا دوبار زنگ ساعت زنگی 
تان را خاموش می کنید تا کمی بیشتر بخوابید، خب این مشکل بزرگی به نظر نمی 

رسد، اما چرا خواب مان شکسته می شود و چطور باید آن را تثبیت کنیم؟ 
هنگامی که این کار، به یک عادت مزمن تبدیل می شود، یعنی هر صبح، چندیدن 
بار ساعت زنگی را خاموش می کنید و دوباره چرت می زنید، ممکن است باعث ایجاد 
تغییراتی در بدن تان شوید که البته بزرگ نیستند. هرکسی از اینکه می تواند دوباره به 
خواب برگردد، خوشحال می شود، این موضوع قابل درک است. اما ممکن است مجبور 
شوید به ازای این راحتی لذت بخش، بهای زیادی را پرداخت کنید. ممکن است برای 
ذهن شما این زمان دلپذیری باشد، اما به شما خواهیم گفت که این کار )خاموش 
کردن مداوم ساعت زنگی و چرت دوباره( تا چه حد به بدن تان ضربه وارد خواهد کرد:

تعادل هورمون های بدن تان به هم می ریزد
هنگامی که شما شروع به بیدارشدن می کنید، هورمون خواب شما یعنی همان 
ملاتونین به طور طبیعی شروع به کاهش می کند و سطح هورمون کورتیزول، شروع 
به بالا رفتن خواهد کرد. این باعث می شود یک آبشار از دیگر مواد شیمیایی مانند 
سروتونین، دوپامین و آدرنالین نیزبه راه بیفتد و سطح این مواد نیز افزایش یابد. این 
فرایند مهم است، زیرا این هورمون ها باعث انگیزه شما برای بیدار شدن و حرکت 
می شوند. هنگامی که شما ۱۰ یا ۱۱ بار در صبح ساعت زنگی تان را خاموش می 
کنید، مغز شما متوجه این تغییر نمی شود در نتیجه، بدن شما هورمون ها را به طور 
معمول آزاد نمی کند، بنابراین بروز احساس تازگی و بیداری در بدن تان با مشکل 

روبه رو خواهد شد.
شما مست خواب می شوید

یک پدیده به نام "مستی خواب" وجود دارد و هنگامی که این اتفاق می افتد، 
فرایندهای شناختی شما کامل تغییر نمی کند. طبق گفته پزشکان چرت زدن بیش از 
حد صبح هنگام می تواند بخشی از خواب کم کیفیت باشد که باعث افزایش خطر ابتلا 
به بدخوابی در طول ساعات پس از این نوع خواب می شود. همچنین شما مشکلاتی 
در تصمیم گیری پیدا خواهید کرد، ممکن است به راحتی دچار سردرگمیو گیجی 
شوید، و حتی ممکن است انتخاب های نادرست و اشتباه داشته باشید مانند این که 
یک موضوع مهم شغلی را نادیده گرفته و یا آن را کم اهمیت بشمرید. پزشکان می 

گویند، این حالت بسیار شبیه حالت مستی ناشی از مصرف مشروبات الکلی است.
اختلال در عملکردهای بدن مانند عملکرد دستگاه گوارش رخ می دهد

با توجه به تحقیقات، خواب و هضم مواد با هم رخ می دهند و هر دو به ریتم شبانه 
روزی متکی هستند. هنگامی که شما از خواب بیدار میشوید، مجموعه ای از انقباضات 
عضلانی موج مانند که در دستگاه گوارش حرکت می کنند، شروع می شود. این یکی 
از دلایلی است که شما احتمالا صبح زود از خواب بیدار می شوید )جهت دفع(. اما 
مانند فرآیندهای دیگر، اگر خوابتان درست برنامه ریزی نشود و صبح ها چرت های 
مکرر داشته باشید، بدن شما ممکن است نشانه های لازم را برای تخلیه منظم پیدا 

نکند. نتیجه این شرایط بروز یبوست و نفخ بالقوه است.
در احساس گرسنگی تان خللی وارد می شود

در حالت ایده آل، شما زمانی که تا حد لازم گرسنه می شوید، از خواب بیدار خواهید 
شد. مانند آبشار هورمونی که از آن حرف زدیم، گرلین، هورمونی که اشتها را تنظیم 
می کند، باید با بیدار شدن تان، ترشح شود.  این بدن شما با این عادت نادرست 
چرت زدن،  باعث کاهش تولید گرلین در هنگام خواب می شود و وقتی خواب شما 
متوقف می شود و پس از آن دوباره شروع می شود، فرآیند هورمون تحریک میگردد.
این می تواند نشانه های گرسنگی شما را تغییر دهد. این ممکن است موجب شود 
که گرلین زودتر ترشح شود و یا تا بعد از ظهر تاخیر کند. هیچ کدام از این دو سناریو 

ایده آل نیست.
تلو تلو می خورید

به تعویق انداختن زنگ ساعت زنگی، مزیت خودش را دارد. اگر شما نیاز به سه تا 
پنج دقیقه اضافی برای بیدار شدن خود دارید، این کار می تواند مفید باشد. اما اگر شما 
سعی در بازگشت به خواب در آن دوره زمانی دارید، این کارتان می تواند کار کردن 
در روز را برایتان دشوار کند. معمولا در این حالت با سطح بالایی از تلو تلو خوردن در 
طول رو مواجه خواهید شد به این دلیل که بدن شما در حال تلاش برای فهمین آن 
است که آیا می شود خواب بیشتری داشته باشد یا اینکه باید آن آبشار شیمیایی که 
هنگام بیداری آغاز می شود را به راه بیاندازد. این حالت بسیار آزاردهنده خواهد بود و 
می تواند نشانه ای از یک اختلال خواب به نام سندروم خواب ناکافی باشد که همان 
طور که از نامش پیداست، در این حالت فرد نمی تواند خواب کافی را تجربه کند که 
ناشی از آپنه انسدادی خواب است. در این شرایط، عضلات گلوی شما بیش از حد 
آرام می شوند یا زبان شما به عقب گلو سقوط می کند که  هر دو آنها باعث بلوکه 
شدن موقت راه هوایی می شوند. در این حالت است که بدن، شما را برای بازگرداندن 

جریان هوا بیدار می کند. و سرفه شدید نیز به خلاص شدن از آن کمکی نمی کند.

۸علامتدورازذهنابتلابهافسردگیرابشناسید
علاوه مشکلات روحی و روانی، افسردگی می تواند باعث ایجاد مشکلات جسمی 
زیادی شود. در اینجا برخی علائم جسمی که نشان دهنده ابتلا به این اختلال خلقی 

رایج، معرفی شده اند:
 خستگی: خستگی و بیحالی و احساس ضعف، یکی از علائم جسمی افسردگی 
است. اغلب خستگی و افسردگی، با هم در بدن یک فرد بروز می کنند، بنابراین سخت 

است بگوییم کدام یک زودتر ایجاد شده و کدام یک موجب بروز دیگری بوده است.
تغییرات وزن: تغییرات وزن بدن می تواند وابسته به عادات غذایی و میزان فعالیت 
بدنی باشد. برخی مواقع، افراد افسرده بیشتر از ۱۲ ساعت می خوابند، در نتیجه 
فعالیت بدنی آنها کم می شود و به همین خاطر افزایش وزن پیدا می کنند. اگر هم 
در اثر کاهش اشتها، به اندازه کافی غذا نخورید، ممکن است کاهش وزن پیدا کنید. 
اگر شما دارای کاهش و یا افزایش وزن بی دلیل شدید، با پزشک خود صحبت کنید و 

ببینید این نوسان وزن به علت افسردگی است و یا بیماری دیگری.
مشکلات گوارشی: ناراحتی معده یکی از مشکلات شایع در افراد افسرده و یا 
مضطرب است. بزرگسالان دچار افسردگی ممکن است تهوع و یا اسهال داشته باشند. 
برخی از بیماری های گوارشی مانند: بیماری کرون، کولیت و یا زخم های گوارشی با 

استرس و افسردگی بدتر می شوند.
مشکل در به خواب رفتن: اگر به سختی به خواب می روید و یا این که به سختی 
از خواب بیدار می شوید، این علامت شما می تواند نشان دهنده ابتلا به افسردگی 
باشد. با این حال اگر به هر کدام از اختلالات خلقی ناشی از بد خوابی مبتلا شده اید، 

باید به دنبال پیگیری اصلاح الگوهای خواب باشید.
میگرن: درد شدید در یک یا دو طرف سر یا همان ابتلا به میگرن، نشانه تجربه 
درجاتی از اضطراب و افسردگی است. مطالعات نشان داده اند که استعداد مشترک 
در ابتلا به اختلالات اضطرابی، افسردگی و میگرن وجود دارد. میگرن و سردرد مزمن 

روزانه در افرادی که از اختلالات اضطرابی رنج می برند، شایع است.
درد قفسه سینه: این درد می تواند با افسردگی ارتباط داشته باشد. موسسه ملی 
بهداشت روان آمریکا اعلام کرده است که از هر ۲۰ فرد مبتلا به بیماری های قلبی، ۳ 
نفر افسرده هستند. در کل بیماران قلبی علائم بیشتر افسردگی را نسبت به سایرین 

از خود نشان می دهند.
درد کمر: افراد افسرده، کمتر ورزش می کنند و کمتر به آنچه که می خورند، 
اهمیت می دهند. اگر شما به سلامتی خود اهمیت ندهید، دچار دردهای جسمی 
زیادی خواهید شد، از جمله درد مفاصل، عضلات و پشت. اگر هم درد مزمن داشته 

باشید، افسردگی آن را بدتر می کند.
تغییر در اشتها: این علامت نیز نشانه اولیه افسردگی است. کم خوری و پر خوری 

هر دو به یک اندازه با افسردگی ارتباط دارند.

تاثیرمنفیمصرفبلندمدتروغنماهیبرکبد
روغن  یا  ماهی  روغن  مدت  طولانی  مصرف  می دهد  نشان  تحقیق  یک  نتایج 
آفتاب گردان خطر ابتلا به بیماری کبد چرب را افزایش می دهد. به گزارش ایسنا، 
روغن ماهی خواص بسیاری برای سلامتی دارد اما نتایج یک تحقیق در اسپانیا 
حاکی از آن است که مصرف بلندمدت این روغن و روغن آفتاب گردان می تواند خطر 
ابتلا به استئاتوهپاتیت غیرالکلی )NASH( را در دوران بعدی زندگی بیشتر کند. 
استئاتوهپاتیت غیر الکلی نوع وخیم تر از بیماری کبد چرب غیرالکلی است. مطالعه 
انجام شده روی موش ها نشان داد مصرف طولانی مدت روغن ماهی یا آفتاب گردان 
تغییراتی را در کبد ایجاد می کند که این عضو از بدن را مستعد ابتلا به بیماری کبد 
چرب می نماید. از جمله فاکتورهای کلیدی خطرزا در بروز این نوع از بیماری کبد 
چرب غیر الکلی می توان به اضافه وزن، چاقی، فشار خون بالا، کلسترول بالا و دیابت 
نوع دو اشاره کرد که تمامی آن ها به شدت تحت تاثیر رژیم غذایی هستند. متخصصان 
اسپانیایی اظهار داشتند: ارتباط بین رژیم غذایی و استئاتوهپاتیت غیرالکلی نشان 
می دهد که نوع روغن مصرفی می تواند نقش حائز اهمیتی در بروز مشکلات بعدی در 
زندگی داشته باشد. به گزارش مدیکال نیوز تودی، محققان با مطالعه روی موش های 
آزمایشگاهی مشاهده کردند: روغن ماهی و آفتاب گردان تاثیر منفی بر سلامت کبد 

این موش ها دارد.

چه می شد اگر می توانستیم وزن کم کنیم و هم زمان انرژی بیشتری هم داشته باشیم! 
البته این شدنی است و کافی است رژیم غذایی تان را پاکسازی کنید. 

همیشه یک چیزی وجود دارد که مانع کسب نتایج بزرگ می شود، چیزی که احتمالًا 
همان نقطه ضعف ماست! برای بعضی از افراد، هله هوله نقطه ضعفی است که جلوی 
تغذیه ی مناسبشان را می گیرد. هله هوله و فست فود ممکن است در مدت زمان کوتاهی 
احساس خوبی به ما بدهد اما در بلندمدت باعث می شود به احساس بسیار بدی دست 

پیدا کنیم.
مشکل اینجاست که گاهی غذاهایی می خوریم که هم ما را خسته می کنند و هم 
وزنمان را اضافه می کنند؛ یک ارتباط وجود دارد. غذا، انرژی تولید می کند اما برخی 
از غذاها نسبت به بقیه، انرژی بیشتری تولید می کنند. اگر رژیم غذایی شما انرژی 
محدودی ایجاد کند، متابولیسم شما هم آهسته کار خواهد کرد که منجر به اضافه وزن 
می شود. از طرفی دیگر، اگر رژیم غذایی شما سرشار از انرژی باشد، نه تنها متابولیسمتان 
را به خوبی شارژ می کند بلکه با خیال راحت می توانید مدت بیشتری با شدت مناسبی 
در باشگاه تمرین کنید. از مصرف غذاهایی که انرژی تان را تخلیه می کنند اجتناب کنید 

تا راحت تر وزن کم کنید.
نان سفید

نان سفید چیزی است که اکثر ما با آن بزرگ شده ایم. اما با گذشت زمان متوجه شدیم 
که خاصیتی برای ما ندارد و یکی از چیزهایی است که انرژی مان را تخلیه می کند. نان 
سفید پُر از قند اضافی بوده و بینهایت فرآوری شده است. یعنی می تواند قند خون را 
فوراً بالا ببرد که باعث می شود در معرض دیابت قرار بگیریم. اگر در حال حاضر دیابت 
دارید، نان سفید چیزی است که به طور جدی باید آن را کنار بگذارید. خوشبختانه نان 
سفید تنها نان موجود در دنیا نیست! انواع سالم تر بسیار فراوانی از نان وجود دارد که هم 

خوشمزه تر هستند و هم مغذی تر، مانند نان قهوه ای و سبوس دار.
آبمیوه

بسیاری از ما فکر می کنیم آبمیوه نوشیدنی سالمی است، چون به هر حال از میوه 
است. اما آبمیوه هایی که در قفسه های فروشگاه ها می بینید در واقع اصلًا شباهتی به 
خود میوه ندارند. آبمیوه، پُر از قند است و بسیار فرآوری شده. همچنین سرشار از کالری 
بوده و هیچ فیبری ندارد در صورتی که میوه ی کامل سرشار از فیبر است. فیبر کمکتان 
می کند برای مدت بیشتری سیر بمانید. اگر انرژی بیشتری می خواهید و قصد کاهش 

وزن دارید، خیلی بهتر است که خود میوه ها را انتخاب کنید.
نوشابه گازدار

هر کسی که در دوران معاصر بزرگ شده علاقه مند به نوشابه های گازدار است! راحت تر 
بگوییم؛ اگر نوشابه گازدار بخشی از رژیم غذایی شماست پس باید تجدیدنظر کنید. 
نوشابه گازدار غذای مضری است که تنظیم سیستم بدنتان را به هم می زند و هیچ 

ارزش غذایی ندارد، ضمناً منجر به پوسیدگی دندان و چاقی هم می شود. انرژی بیشتری 
می خواهید؟ نوشابه گازدار را کنار بگذارید.

غذاهای کم چرب
به نظر می رسد برای کاهش وزن باید بیشتر غذاهای کم چرب بخورید، این طور 
نیست؟ نه این طور نیست! غذایی که با غرور تبلیغ می کند که کم چرب است، در واقع 
پُر از شیرین کننده ها و مواد دیگر است. از مصرف این نوع غذاها پرهیز کنید چون همان 

نوعی هستند که انرژی تان را تحلیل می برند.
بستنی

نان سفید چیزی است که اکثر ما با آن بزرگ شده ایم. اما با گذشت زمان متوجه 
شدیم که خاصیتی برای ما ندارد و یکی از چیزهایی است که انرژی مان را تخلیه می کند

انگیزی است که دوست داریم موقع تماشای  بستنی غذای پرطرفدار و وسوسه 
تلویزیون یا در دورهمی های دوستانه بخوریم. همه ی ما می دانیم که بستنی غذای 
چندان سالمی نیست، اما آیا این را هم می دانستید که برای سطح انرژی تان هم مطلوب 
نیست و یکی از آن چیزهایی است که انرژی تان را تخلیه می کند؟ بستنی دارای کالری 
و قند فراوان است. البته گهگاه مقدار کمی بستنی بد نیست، اما بیشتر اوقات خیلی از 
ما نمی توانیم مقدار بستنی که می خوریم را کنترل کنیم. یک ایده ی خوب این است 
که خودتان بستنی درست کنید! یا اینکه واقعاً تصمیم بگیرید مقدار کمتری سرو کنید.

غذاهای سرخ کردنی
غذاهای سرخ کردنی اعتیادآورند اما این فقط قسمتی از ماجراست! مثلًا سیب زمینی 
سرخ کرده واقعاً مضر است و باید آن را به لیست غذاهایی اضافه کنید که انرژی تان را 

تحلیل می برند. غذاهای سرخ کردنی باعث افت انرژی شده و وزنتان را بالا می برند.
مارگارین

مارگارین واقعاً چیزی ندارد که به نفع شما باشد، مخصوصاً اینکه نه به شما انرژی 
می دهد و نه کمکی به کاهش وزنتان می کند. مارگارین پُر از چربی های مضر و نمک 

است و واقعاً ارزش این را دارد که حذفش کنید.
قهوه های طعم دار

لاته های خوشمزه هوس انگیزند اما واقعاً سودی برای شما ندارند. قهوه های طعم دار پُر 
کالری اند و انرژی خاصی به شما نمی دهند. بله درست است که کافئین انرژی زاست اما 

واقعاً نیازی به افزودنی دیگری ندارد.
اسنک های کربوهیدراتی

شاید فکر کنید اسنک های کربوهیدراتی می توانند به شما انرژی بدهند. اما باید بدانید 
اسنک هایی که فقط کربوهیدرات دارند شاید انرژی فوری تولید کنند اما چندان طول 
نمی کشد که با افت انرژی روبرو خواهید شد و به محض اینکه قند خونتان پایین بیاید 

دوباره احساس گرسنگی خواهید کرد.



"علیرضا مرندی"، پژوهشگر ایرانی به همراه دیگر 
محققان دانشگاه استنفورد یک روش کارآمدتر برای 
مطالعه  و  نور  از  کوتاه  فوق العاده  اشعه های  تولید 

مولکول ها یافته اند.
 ما از لیزر برای کارهای زیادی استفاده می کنیم، از 
برش فلز گرفته تا بهبود بینایی، اما لیزر محدودیت های 
خود را دارد. یک مانع بزرگ این است که آنها فقط 

می توانند انواع خاصی از نور را منتشر کنند.
محققان با استفاده از آنچه که به عنوان نوسانگرهای 
این  سراغ  به  می شوند  شناخته  نوری  پارامتری 
محدودیت رفتند که به لیزرهای عادی اجازه می دهد 
نور را به طول موج های مختلف تبدیل کنند و ممکن 

است در برخی حوزه های تحقیقاتی مفید باشد.
مولکول ها  رفتار  نحوه  مثال در مطالعه  عنوان  به 
هم  گجت ها  این  حال،  این  با  می شود.  واقع  مفید 
دارای  معمولا  آنها  دارند.  را  خود  محدودیت های 
خروجی های ضعیف هستند و نیاز به ثبات و دقت 
محیط  از  خارج  در  آنها  استفاده  و  دارند  زیادی 

آزمایشگاه های با کنترل بالا را بسیار سخت می کند.
اما محققان در استنفورد راهی برای حل این مسئله 
را  سیستم ها  این  می تواند  آنها  کار  و  کرده اند  پیدا 

کارآمدتر و استفاده از آنها را آسان تر کند.
نحوه کار این نوسانگرها بدین گونه است که نور لیزر 
از طریق یک کریستال فیلتر می شود که این کار، نور 

را به طول موج های مدنظر محققان تبدیل می کند.
سپس این نور از چندین آینه منعکس می شود که 
موجب ایجاد اشعه فوق کوتاه نور در طول موج جدید 

می شود.
با تنظیمات سنتی، خروجی نور تبدیل شده بسیار 
کم و کوتاه است، اما با دو ترفند در این سیستم جدید، 

تیم استنفورد قادر به تقویت آن شد.
کم کردن انعکاس آینه ها که یک حرکت غیرمعمول 
است و طولانی کردن زمان انعکاس نور از همه این 

به طول موج های  امکان دسترسی محققان  آینه ها 
بیشتر را ممکن می سازد و این به این معنی است که 
دانشمندان می توانند با جزئیات بیشتری مولکول ها را 

مطالعه کنند.
این سیستم جدید کارآمدتر از دیگر سیستم های 
موجود است و می تواند شناسایی مولکول ها را بهبود 

بخشیده و رفتار آنها را بهتر تجزیه و تحلیل کند.
به عنوان مثال، چنین سیستمی می تواند در آینده 
قادر به اسکن کردن هوا برای شناسایی آلاینده ها باشد. 
به همین دلیل این سیستم نسبت به جنبش و حرکت 
حساس نیست و استفاده از آن را در خارج از آزمایشگاه 

ممکن می سازد.
"علیرضا مرندی"، یکی از محققان این پروژه گفت: 
وقتی شما با افرادی صحبت می کنید که در طول ۵۰ 
سال گذشته با این تکنولوژی کار کرده اند، در مورد 
برنامه های کاربردی واقعی آن شک دارند، زیرا از نظر 
آنها این تشدیدکننده ها)رزوناتورها( نیاز به دقت زیاد 
در تنظیم و مقدار زیادی تعمیر و نگهداری و هزینه 

دارند.
الزامات  این  ما،  ابداعی  شیوه  در  اما  افزود:  وی 
فوق العاده آسان است و منبع، بسیار قابل اطمینان 
است و نیازی به مراقبت گسترده توسط سیستم های 

استاندارد ندارد.
تیم  از محققان  یانکوفسکی"، یکی دیگر  "مارک 
گفت: ما سالهاست که روی این منابع کار کرده ایم 
و اکنون شاهد برخی پیشرفت ها هستیم که آنها را از 

محیط آزمایشگاه خارج می کند.

نمایشگرالماسی۲۰۱۹بهبازارمیآیدساختیکلیزرجدیدبرایمطالعهبهترمولکولها
یک تولید کننده قطعات موبایل مشغول ساخت نمایشگری از الماس است که ترک 
نمی خورد. این فناوری در ۲۰۱۹ به بازار عرضه می شود. به زودی کاربران موبایل دیگر نگران 
افتادن و خرد شدن نمایشگرهای موبایلشان نخواهند بود.  یکی از تولید کنندگان قطعات موبایل 
در آمریکا مشغول ساخت یک نمایشگر از الماس است!  شرکت Akhan Semiconductor با 
همکاری تولیدکنندگان موبایل مشغول آزمایش این شیشه است. این فناوری احتمالا در ۲۰۱۹ 
عرضه شود. شرکت مذکور اعلام نکرده با کدام تولید کننده همکاری می کند اما در بیانیه ای 
اعلام کرده با یک شرکت تولید کننده محافظ نمایشگر نیز همکاری می کند و احتمالا فناوری 
خود را در گجت های دیگر مانند دستبندهای سلامتی نیز به کار گیرد. شیشه الماسی این 
شرکت Miraj Diamond Glass نام گرفته است. در این شیشه الگوی چینش نانوکریستال 
ها تصادفی است و به همین دلیل احتمال ایجاد ترک های عمیق در نمایشگر دستگاه کمتر 
می شود. شرکت Akhan نانوکریستال ها را در آزمایشگاه مخصوص خود پرورش می دهد. 
همچنین این شیشه از ضربه به مواد و قطعات زیر نمایشگر مانند پنل های ال ای دی یا 
حسگرها جلوگیری می کند. شرکت مادر Akhan هم اکنون مشغول انجام آزمایش های فشار 
روی این شیشه است. علاوه بر این باید عکس العمل این شیشه الماسی نسبت به لمس نیز 
 Gorilla Glassبررسی شود. احتمالا برای تولید نمایشگر موبایل این شیشه با مواد دیگر مانند
ترکیب شود. شیشه های الماسی سیستم های نمایشی و دوربینی به وجود می آورد که سخت 

تر، قدرتمندتر و نازک تر هستند. همزمان لمس آنها نیز جالب تر خواهد بود.

الهامازنوعیپروتئینبرایساختنانولولههای
تصفیهکنندهآب

پژوهشگران با استفاده از نوعی پروتئین، موفق به تولید نانولوله هایی شدند و در نهایت آن ها را 
به صورت ورق های دوبعدی در آوردند. این ورق ها را می توان برای تصفیه  آب مورد استفاده قرار 
داد. محققان آزمایشگاه ملی »پاسیفیک نورث وسترن«، با الهام از ساختار پروتئینی موسوم به 
میکروتیوبول، نانولوله های خودرول شونده ای ساختند که می توان از آن ها برای فیلتراسیون آب 
استفاده کرد. میکروتیوبول ها در سلول های یوکاریوت ها یافت شده و برای بسیاری از فرآیندهای 
زیستی ضروری هستند. چون لونگ چن از محققان این پروژه می گوید: »این پروتئین ها در 
دولایه های لیپیدی موجود در غشای سلول یافت می شوند؛ جایی که از آن ها به عنوان کانال 
استفاده می شود.« این گروه تحقیقاتی علاقه مند به استفاده از پتانسیل های زیست مکانیکی 
میکروتیوبول ها بودند، اما امکان زدایش آن ها از غشاء وجود نداشته و نمی توان آن ها را جداسازی 
کرد. بنابراین باید ساختارشان را در آزمایشگاه تولید کرد. برای تکثیر ساختار این پروتئین، 
محققان ابتدا مولکول هایی شبیه به پروتئین موسوم به پپتوید را سنتز کردند. این مولکول ها 
برای تقلید لیپیدها طراحی شده اند. پپتویدها از دو بخش تشکیل شده اند، بخش اول آب دوست 
و بخش دوم آب گریز. چن از محققان این پروژه می گوید: ما این مولکول ها را انتخاب کردیم 
تا بتوانیم هر یک از آن ها را به دیگری متصل کرده و ساختار جدیدی تولید کنیم. بعد از وارد 
کردن پپتویدهای شبه لیپید به فاز سیال، این مولکول ها به صورت خودبه خود متبلور شده و 
نانوورق هایی تشکیل می دهند و روی سطح بشر غوطه ور می شوند. در گام بعد، این نانوورق ها 
تاخورده و به شکل نانولوله در می آیند. از این نانولوله ها می توان برای فیلتراسیون استفاده کرد، 
اما پیش از آن باید نانولوله ها را به شکل پپتویدهای ورقه ای در آورد. این نانولوله ها را می توان 
به گونه ای برنامه ریزی کرد که به صورت ساختار ماتریکس سه بعدی در آید و از آن برای 
رهاسازی دارو استفاده کرد. محققان این پروژه معتقداند که می توان با اصلاح شیمی نانولوله ها، 
آن ها را به گونه ای تغییر داد که به شکل از پیش تعیین شده ای در آیند. این گروه می توانند با 
تغییر اسیدیته محلول، خواص ساختاری نانولوله ها را دستکاری کنند. ابعاد، قطر، ضخامت و 

سفتی نانولوله ها را می توان با این روش اصلاح کرد.

خشککردنسریعوایمنموباسشوارمادونقرمز
استفاده از سشوار بعد از استحمام برای خشک کردن مو یک روال متداول است، اما خشک 
کردن کامل مو با سشوارهای عادی مدت زیادی طول می کشد و استفاده طولانی از آنها به 
موی انسان آسیب می زند. شرکت ولوو بیوتی سشوار تازه ای تولید کرده که از روش جدیدی 
برای خشک کردن سریع مو استفاده می کند و شرکت سازنده مدعی است استفاده مداوم از 
آن باعث آسیب دیدن پیاز مو نمی شود. این سشوار با نام کامل Volo Go Cordless Dryer با 
باتری کار می کند و لذا افراد در حین استفاده از آن می توانند به راحتی در منزل جابجا شوند 
و کارهای دیگرشان را هم انجام دهند. سشوار یادشده از نور مادون قرمز کوارتز برای خشک 
کردن مو استفاده می کند. این فناوری جدید باعث خشک شدن موها از عمق سر و از داخل 
به سمت خارج می شود. این در حالی است که گرمای شدید سشوارهای عادی در صورت 
استفاده طولانی و با فاصله کم می تواند به سلامت موها آسیب بزند. شرکت سازنده می گوید 
این فناوری باعث می شود موها درخشان تر، سالم تر و خوش حالت تر به نظر برسند. باتری 
های این سشوار کم مصرف هستند و با یک بار شارژ می توان برای مدت طولانی از آنها استفاده 

کرد. سشوار مذکور در تابستان روانه بازار می شود و قیمت آن هنوز اعلام نشده است.

7روشسادهبرایبهبودیگرفتگیسینه
زمستان برای افراد بسیاری به معنای فصل گرفتگی سینه است. در این شرایط مقدار قابل 
توجهی مخاط در سینه شکل می گیرد  گرفتگی سینه می تواند به واسطه بیماری های 

مختلف شکل بگیرد که شایع ترین آنها سرماخوردگی و آنفلوآنزا هستند.
خوشبختانه روش های مختلفی نیز برای تسکین گرفتگی سینه وجود دارند که از درمان 

های خانگی تا انواع مختلف داروها را شامل می شوند.
استفاده از دستگاه مرطوب کننده هوا 

مرطوب ساختن هوا با استفاده از یک دستگاه مرطوب کننده هوا یک درمان خانگی خوب 
برای تسکین گرفتگی سینه است. رطوبت به رقیق شدن مخاط سینه کمک می کند و از این 

رو بالا آمدن و تخلیه آن تسهیل می شود.
البته استفاده از دستگاه مرطوب کننده هوا به منظور درمان گرفتگی سینه برای همه موثر 

نیست، اما ارزش امتحان کردن را دارد.
دستگاه مرطوب کننده هوای خود را تمیز نگه دارید، زیرا می تواند به محلی برای رشد قارچ 

و کپک تبدیل شود، که این شرایط خود می تواند به بروز عفونت منجر شود.
استفاده از بخار 

زمانی که دستگاه مرطوب کننده هوا کمکی به بهبودی گرفتگی سینه شما نمی کند، دوش 
آب داغ و بخار آن می تواند گزینه موثرتری باشد. گزینه دیگر استفاده از یک کاسه آب داغ 

است، در شرایطی که یک حوله روی سر خود انداخته و بخار را به آرامی تنفس می کنید.
بخار گرم به باز شدن مسیرهای هوایی و بالا آمدن مخاط و تسهیل تخلیه آن کمک می کند.
افزون بر این، دوش آب گرم و یا تنفس عمیق برای چند دقیقه می توانند سطوح استرس 

شما را کاهش دهند.
اگر به آسم مبتلا هستید، نسبت به تنفس بخار محتاط باشید، زیرا این کار ممکن است 

موجب انقباض مسیرهای هوایی شود.
نوشیدن مایعات 

تامین آب مورد نیاز بدن می تواند به رقیق شدن مخاط کمک کند. یک نوشیدنی گرم، 
مانند چای بدون کافئین، می تواند هرچه بیشتر تسکین دهنده باشد. همچنین، خوردن سوپ 

مرغ می تواند به کاهش التهاب کمک کرده و از این رو به بهبود گرفتگی سینه کمک کند.
همچنین، از مصرف الکل، قهوه، و نوشابه های کافئین دار پرهیز کنید، زیرا می توانند موجب 

کم آبی بدن شوند.  
مصرف عسل 

یکی دیگر از روش های درمانی طبیعی برای تسکین گرفتگی سینه افزودن عسل به ترکیب 
آب گرم و لیمو است. نتیاج یک مطالعه نشان داده است که عسل می تواند برای تسکین سرفه 
شبانه و بهبود کیفیت خواب در کودکان مبتلا به عفونت های قسمت بالایی دستگاه تنفسی 

حتی بهتر از دکسترومتورفان عمل کند.
استفاده از روغن اساسی 

روغن های اساسی تهیه شده از منابع گیاهی یکی دیگر از درمان های طبیعی برای گرفتگی 
سینه هستند. نتایج یک مطالعه روی ۱۴ روغن اساسی مختلف نشان داد که آنها دارای خواص 
قوی در برابر باکتری ها هستند. اگرچه عفونت های باکتریایی نسبت به عفونت های ویروسی 

شیوع کمتری دارند، اما می توانند موجب گرفتگی شدید سینه شوند.
روغن های اساسی دیر زمانی است که برای درمان سرماخوردگی، برونشیت، و عفونت های 
سینوسی استفاده می شوند. مطالعات پیشین نشان داده اند که کاهش التهاب و باز شدن 

مسیرهای هوایی به واسطه استفاده از روغن های اساسی تنفس را تسهیل می کند.
استفاده از خلط آورهای بدون نسخه 

سرماخوردگی و آنفلوآنزا اغلب به واسطه عفونت های ویروسی شکل می گیرند. اگرچه 
داروهای بدون نسخه این ویروس ها را درمان نمی کنند، اما در تسکین علائم بیماری موثر 
هستند. داروهایی که به نام خلط آور شناخته می شوند، حاوی ماده ای به نام گوایفنسین 

هستند که به تجزیه مخاط در سینه کمک می کند.
استفاده از کافور 

پژوهش ها نشان داده اند که محصولاتی مانند ویکس که به طور معمول حاوی کافور، 
منتول، و روغن اوکالیپتوس هستند می توانند گرفتگی سینه را تسکین داده و کیفیت خواب 

را افزایش دهند.
چه زمانی به پزشک مراجعه کنیم 

گاهی اوقات گرفتگی سینه یک مشکل جزئی و بی نیاز از درمان است. اگر چند بار در یک 
ساعت سرفه می کنید و به راحتی خلط دفع می کنید نیازی به درمان خاصی وجود ندارد.

اما اگر گرفتگی سینه شما را آزار می دهد، سرفه از بین نمی رود و یا خلط به رنگ زرد یا 
سبز است یا خون در آن وجود دارد، مراجعه به پزشک بهترین گزینه است. این امکان وجود 

دارد که برای درمان به تجویز دارو یا آزمایش های بیشتر نیاز داشته باشید.

با طراحی یک تست ساده هوش  از محققان کالج سلطنتی لندن  گروهی 
توانستند تا نشانه های بروز آلزایمر را تا هفت سال زودتر از شروع علائم اصلی 

تشخیص دهند.
بیماری آلزایمر یک نوع اختلال عملکرد مغزی است که توانایی های ذهنی بیمار 

پس از ابتلا به صورت تدریجی ضعیف می شود. آلزایمر بارزترین نوع از انواع مختلف 
زوال عقل یا حافظه  است.

محققان بر این باورند که با توجه به عدم بازگشت روند تخریب سلول های مغزی 
در مرحله پیشرفته آلزایمر، بنابراین بهترین راهکار، تشخیص زودهنگام این بیماری 

قبل از شروع فرایند تخریب نورون های عصبی است.
تست هوش تشخیص دهنده زودهنگام آلزایمر بر خلاف سایر موارد گذشته توان 

حافظه را در بازه زمانی یک هفته می سنجد.
محققان در ادامه تحقیقات ۳۵ داوطلب را مورد بررسی قرار دادند. ۲۱ نفر از افراد 

داوطلب دارای جهش ژنی مربوط به پیدایش آلزایمر بودند.
در طول تحقیقات از داوطلبان خواسته شد تا اسم اشیا مشخص و جزئیات آنها 
را بعد از هفت روز بیان کنند.محققان پس از بررسی نتایج دریافتند افراد مستعد 
آلزایمر در طول هفت سال آینده، قادر به ارائه جزئیات اشیا پس از ۳۰ دقیقه بودند، 
اما آنها بیشتر این جزئیات را پس از هفت روز فراموش می کردند.طبق آخرین 
یافته های علمی بیماری آلزایمر ناشی از فعالیت نوعی پروتئین در مغز است که از 

ارتباط بین نورون های مغزی جلوگیری می کند.

محققان دانشگاه توکیو برای اولین بار موفق به 
تولید نوعی حسگر الکترونیک شده اند که بدون 
ایجاد مشکل برای پوست برای هفته های متمادی 

قابل چسباندن به بدن است.
از  ضدحساسیت  الکترونیک  حسگر  این 
الکترودهای منعطف و شبکه ای از مواد مختلف در 

مقیاس نانو تولید شده است.
چنین  تولید  گویند  می  ژاپنی  پژوهشگران 
حسگری تولید محصولات برقی قابل چسباندن به 
پوست بدن انسان را ممکن خواهد کرد. از این نوع 
محصولات می توان برای کنترل و بررسی وضعیت 

سلامت انسان برای یک دوره طولانی مدت استفاده 
کرد.

موسسات  و  ها  شرکت  اخیر  های  سال  در 
قابل  حسگرهای  تولید  برای  فراوانی  تحقیقاتی 
چسباندن به پوست دست تلاش کرده بودند تا از 
این طریق بتوان به طور آنی ضربان قلب و دیگر 
علائم حیاتی بدن انسان را کنترل کرد. اما تا به حال 
نتوانسته بودند حسگرهایی تولید کنند که برای 
استفاده طولانی مدت مناسب باشد. حسگر جدید 
جلوی تعرق پوست را نمی گیرد و خارش نیز ایجاد 

نمی کند؛ لذا به سلامت انسان آسیب نمی زند.

پوست  به  یادشده  حسگرهای  چسباندن  برای 
تا  شود  اضافه  آنها  به  آب  مقدای  کافیست  تنها 
چسبندگی لازم برای اتصالشان به بدن ایجاد گردد. 
با این کار فیبرهای نانوی الکل پلی وینیل که در 
تولید حسگرهای یادشده به کار رفته آب می شوند 
و حسگر چسبندگی لازم برای اتصال طولانی مدت 
به پوست را پیدا می کنند. آزمایش های انجام شده 
با استفاده از این حسگر بر روی پوست ۲۰ نفر تا 
به حال مشکلی به وجود نیاورده است و امید می 
رود با آزمایش های بیشتر زمینه استفاده عملی از 

حسگرهای یادشده به وجود آید.

تشخیصاولیهآلزایمرباتستسادههوش

تولیدحسگرقابلچسباندنبهپوستدستبرایمدتطولانی
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تخلیه کننده های انرژی را بشناسید

ممنوعه های غذایی برای نشاط و 
کاهش وزن
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معاون استاندار قم:

دربرابرحقوقملتومنافعمردمهیچ
کوتاهیرانمیپذیریم

 معاون سیاسی و امنیتی استاندار قم گفت: راه برون رفت از دیوان سالاری اداری، 
ورود نخبگان جامعه در جهت کمک به دستگاه های اجرایی است. 

احد جمالی غروب دوشنبه در نشست صمیمی معصومه ابتکار معاون رئیس جمهور 
در امور زنان و خانواده با احزاب استان قم که در تالار امام رضا)ع( فرمانداری قم 
برگزار شد، اظهار داشت: هدف اصلی احزاب در هر جامعه ایجاد نشاط سیاسی و 

اجتماعی است.
وی با بیان اینکه دولت نمی تواند همه مشکلات را به تنهایی حل کند، گفت: 
درخصوص سازمان های مردم نهاد دولت توقع دارد این سازمان به حل معضلات 

اجتماعی کمک کنند.
معاون سیاسی و امنیتی استاندار قم با بیان اینکه هرچه تعداد سمن ها و احزاب 
بیشتر باشد سوپاپ اطمینان جامعه بیشتر می شود، افزود: طی دو سال اخیر جلسات 
خوبی با این گروه ها برگزار شده و انتظار داریم تا خود این احزاب به برگزاری جلسات 
بیشتر همت گمارند و به عنوان نماینده دولت از نخبگان برای حل مشکلات جامعه 

کمک بخواهند.
وی ادامه داد: راه برون رفت از دیوان سالاری اداری، ورود نخبگان جامعه در جهت 

کمک به دستگاه های اجرایی است.
جمالی، با بیان اینکه تغییر همیشه هست و کسانی که اعتقاد به مدیریت تغییر 
نداشته باشند موفقیت نخواهند داشت، افزود: آمادگی داریم نظرات و پیشنهادهای 

نمایندگان سمن ها و احزاب را بشنویم  و از نظرات بومی و حتی ملی استفاده کنیم.
وی در خصوص موضوع طلاق که معضل اصلی استان است، عنوان کرد: دستگاه های 
اجرایی اقدامات خوبی برای کاهش این آسیب اجتماعی انجام داده اند اما این یک 

مسئله سیستمی است چرا که قم بسیار مهاجرپذیر است.
معاون سیاسی و امنیتی استاندار قم با بیان اینکه در این خصوص تشکل های 
مختلف چون دانشگاه ها را به کمک طلبیدیم و اقدامت مفیدی انجام دادیم، افزود: در 

برابر حقوق ملت و منافع مردم هیچ کوتاهی را نمی پذیریم.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم:

قممیتواندپایگاهخطنسخوثلثکشورشود
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم از انتشار کتاب آثار خوشنویسان قم 
در روزهای آینده خبر داد و گفت: قم می تواند به پایگاه خط نسخ و ثلث در کشور 

تبدیل شود. 
سید موسی حسینی کاشانی شامگاه دوشنبه در مراسم افتتاح دفتر مرکزی انجمن 
خوشنویسان قم در سخنانی اظهار داشت: خوشنویسی از هنرهایی است که هیچ 

حاشیه ای ندارد و همواره مورد تأیید بزرگان بوده است.
وی بیان داشت: علاقمندان به هنر، استقبال خوبی از هنر خوشنویسی دارند و قم 

نیز پتانسیل و ظرفیت خوبی در این هنر دارد.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم ابراز امیدواری کرد تا قم به پایگاه خط 
نسخ و ثلث در کشور تبدیل شود چرا که استعدادهای خوبی در این رشته ها در قم 

وجود دارد.
وی با بیان اینکه اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان از هنرمندان خوشنویس 
قم حمایت خواهد کرد، اظهار داشت: کتاب آثار خوشنویسان استان قم زیر چاپ 
است که در این کتاب آثار برجسته ای از هنرمندان خوشنویسی به چشم می خورد که 

می تواند کتاب نفیسی برای هدیه دادن باشد.
حسینی کاشانی افزود: کار چاپ این کتاب، سال های زیادی بر زمین مانده بود که 
در این دوره به سرانجام رسید و امیدواریم در روزهای آینده شاهد به بازار آمدن این اثر 

هنری از هنرمندان مستعد استان قم در زمینه خوشنویسی باشیم.
حسینی کاشانی عنوان کرد: در رشته عکاسی نیز به دنبال آن هستیم تا کتاب 

عکس هنرمندان عکاس استان قم را منتشر کنیم.

رئیس شورای اسلامی شهر قم :

سالآیندهبهایخدماتوتعرفههاافزایش
نخواهدداشت

 رئیس شورای اسلامی شهر قم با بیان اینکه این شورا موافق افزایش بهای خدمات 
و تعرفه ها نیست،  گفت: در سال ۱۳۹۷ شاهد افزایش قیمت در تعرفه ها نخواهیم بود. 
عبدالله جلالی در سی و دومین جلسه رسمی علنی شورای اسلامی شهر قم که 
غروب دوشنبه در ساختمان شهید باکری برگزار شد، اظهار داشت: انقلاب اسلامی 
ایران با وجود تمام مشکلات و موانعی که وجود داشت توانسته است در راستای اهداف 

و ارزش ها اسلامی حرکت کند.
وی با اشاره به تقارن دهه فجر با ایام شهادت حضرت فاطمه)س( افزود: تقارن دهه 
فجر با ایام شهادت حضرت فاطمه)س(  اتفاق ارزشمندی است و باید با برنامه ریزی 
دقیق از ظرفیت این دو مناسبت مهم در راستای اهداف انقلاب اسلامی و احیای 

معارف اهل بیت)ع( استفاده کنیم.
رئیس شورای اسلامی شهر قم ادامه داد: یکی از اتفاقات بسیار مهم که نقش زیادی 
نیز در پیروزی انقلاب اسلامی داشت، پیوستن نیروی هوایی به ملت ایران بود، پرسنل 
و فرماندهان نیروی هوایی از نخستین گروه های بودند که با امام خمینی)ره( بیعت 

کردند و در راه انقلاب اسلامی نیز اقدامات ارزنده و بزرگی انجام دادند.
وی با اشاره به سیاست برگشت ناپذیر شورای اسلامی شهر قم در عدم افزایش 
تعرفه ها، گفت: شورای اسلامی شهر قم به هیچ وجه موافق افزایش بهای خدمات و 
تعرفه ها نیست و تاکنون اقداماتی زیادی نیز در این مورد انجام داده است بنابراین در 

سال ۱۳۹۷ نیز شاهد افزایش قیمت قابل توجهی در تعرفه ها نخواهیم بود.
جلالی با اشاره به مخالفت هیئت تطبیق مصوبات شورای شهر با یکی از مصوبات 
شورای اسلامی شهر قم در خصوص تغییر عوارض و قیمت های منطقه ای تصریح 
کرد: در هر شرایطی نظر بر افزایش عوارض نداریم و حتی در هیئت تطبیق هم اعلام 
کردیم حتی در صورتی که قیمت منطقه ای برخلاف نظر شورا افزایش پیدا کند، نظر 

شورا بر این است که در راستای خدمت بیشتر به مردم قیمت ها اصلاح شود.
وی با بیان اینکه تعامل بسیار خوبی میان شهرداری و شورای اسلامی شهر قم 
وجود دارد گفت: آن چه که در حال حاضر در بحث بودجه در حال رخ دادن است، 
برآیند تعامل و همکاری میان شهرداری و شورای اسلامی شهر و برخی سازمان های 

تابعه است.
رئیس شورای اسلامی شهر قم با اشاره به مبحث دیه و لایحه های پیشنهادی 
شهرداری در این زمینه تصریح کرد: بر اساس قانون شهرداری می تواند زمان هایی که 
هزینه های مرتبط کمتر از میزان ۱۰ میلیون تومان است را به صورت درون سازمانی 
و با نظارت کمیسیون ۱۷ بررسی کند و مانع ابلاغ آن به شورای اسلامی شهر قم شود.

مدیر کل درآمد شهرداری قم:

عدمپرداختبهموقععوارضخودرو
جریمهماهیانهدارد

مدیر کل درآمد شهرداری قم گفت: اگر عوارض سالیانه خودرو به سال آینده موکول 
شود یا چند سال پرداخت نشود؛ بر اساس قانون مالیات بر ارزش افزوده ماهیانه دو 

درصد جریمه تعلق می گیرد که قابل بخشودگی نیست. 
علی اصغر جدی با اشاره به بند ب ماده ۴۳ قانون مالیات بر ارزش افزوده مصوبه 
مجلس شورای اسلامی، اظهار کرد: بر این اساس هر سال عوارضی به خودروهای 
موجود ترددکننده در سطح شهر و معابر عمومی تعلق می گیرد ولی به دلیل عدم 
آگاهی در پرداخت عوارض در آن سال ، پرداخت را به سال بعد موکول می کنند که 
عواقب مالی فراوان دارد. مدیر کل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم خاطرنشان 
کرد: اگر عوارض به سال آینده موکول شود یا چند سال پرداخت نشود بر اساس 
قانون مالیات بر ارزش افزوده ماهیانه دو درصد به آن جریمه تعلق می گیرد که قابل 
بخشودگی نیست.  جدی با بیان اینکه برخی اوقات شهروندانی که به شهرداری 
مرکزی قم یا دفاتر پیشخوان در سطح شهر مراجعه می کنند؛ از این امر اظهار 
بی اطلاعی دارند، گفت: شهروندان باید در نظر داشته باشند با پرداخت این عوارض 
در سازندگی شهر مشارکت می کنند و سبب می شوند عمران و آبادی شهر سرعت 
بیشتری به خود بگیرد و در صورت پرداخت نکردن مشمول جریمه ای می شوند که 
قابل بخشودگی نیست.وی با اشاره به ورود افراد سودجو در این زمینه، گفت: این 
افراد اعلام می کنند که جرایم آنها قابل بخشودگی است یا می توانند در شهر دیگر 
پرداخت کنند، کسانی که به این افراد مراجعه می کنند مطمئن باشند دچار ضرر 
خواهند شد زیرا در صورت برگشت به شهر محل دریافت عوارض باید به طور مجدد 
این عوارض را پرداخت کنند. مدیر کل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم یادآور 
شد: مالکان برای پرداخت عوارض می توانند به واحد وصول عوارض خودرو شهرداری 
قم و یا دفاتر پیشخوان سطح شهر مراجعه کنند و از طریق دستگاه خودپرداز نسبت 

به پرداخت اقدام کنند.
 جدی با اشاره به موارد مصرف عوارض خودرو، گفت:  درآمد حاصل صرف بهبود 

عبور و مرور، حمل و نقل شهری، خرید آسفالت و عمران و آبادی شهر می شود.

سید محمد شاه چراغ 

حکومتی شاهنشاهی تحت حمایت کامل ابر قدرت های غرب و آمریکا به دستِ 
مردمانی دستْ خالی، سرنگون و نظامی برخواسته از اعتقادات و باورهای عمیق مردمی 
شکل گرفت و به حرکت خود ادامه داد. حرکتی پرفراز و نشیب که این روزها ۴۰ 

سالگی اش را جشن می گیریم. 
 بهمن، واژه ای است که نزدیک به چهار دهه برای ایرانیان یادآور خاطراتی خاص 
و تکرار ناشدنی است. روزهایی که پایانی بر دوران۵۰ ساله طاغوت زمان و حکومت 
دیکتاتور مآبانه بود و آغازی برای نظامی دینی و مردم سالار و بیداری مردم منطقه که 

در یوغ رژیم های مشابه قرار دارند.
ایامی که مردم ایران از همه قشرها و طبقات اجتماعی از جمله کارگران، کشاورزان، 
روحانیون و اندیشمندان مذهبی و همچنین تحصیل کردگان دانشگاهی و طبقه 
متوسط جامعه، زنان و مردان و همه و همه به رهبری شخصیت بی نظیر تاریخ ایران 
و جهان، حضرت امام خمینی )ره( واقعه ای را رقم زدند که مفسران سیاسی دنیا، 

حیران و مبهوت مانده اند.
حکومتی شاهنشاهی تحت حمایت کامل ابر قدرت های غرب و آمریکا و با ساختاری 
نظامی که ارتش منطقه لقب می گرفت، به دستِ مردمانی دستْ خالی، سرنگون و 
نظامی برخواسته از اعتقادات و باورهای عمیق مردمی شکل گرفت و به حرکت خود 

ادامه داد. حرکتی پرفراز و نشیب که این روزها ۴۰ سالگی اش را جشن می گیریم.
اما حالا که سِنی از انقلاب اسلامی ایران گذشته و نسل های سوم و چهارم پا به 
عرصه وجود و فعالیت سیاسی و اجتماعی گذاشته اند، گاهی مسائلی مطرح می 
شود که سوالاتی عمیق را در ذهن جوان امروزی شکل می دهد! آیا هرآنچه از تاریخ 
می گویند، واقعیت است؟ آیا ظلم نظام شاهنشاهی صحت دارد؟ آیا واقعاً مدیران و 
حاکمان پهلوی، خائن ومفسد بودند؟ و آیا اگر این چهل سال را در همان نظام پهلوی 
می گذراندیم، پیشرفت کشور از آنچه امروز داریم، بیشتر نبود؟ و بسیاری مسائل دیگر 
که هر جوان ایرانی که انقلاب و تاریخ قبل از آن را تجربه نکرده باشد، حق دارد که 

بپرسد و باید به او پاسخ دقیق و شفاف داد.
برای اطلاع از وضعیت جامعه در دوران پهلوی می توان جستجویی ساده در اینترنت 
انجام داد یا کتب متعدد تاریخ آن دوران را ورق زد. اما برای دستیابی به اطلاعات واقعی 
به دور از اعمال نظرهای سیاسی، یا سیاه نمایی و ... کافی است پای سخن مردان و 

زنان چهار نسل قبل کشور بنشینیم.

مردان و زنانی که بهمن ۵۷ به تعبیر »میشل فوکو« فیلسوف و جامعه شناسی آلمانی 
نخستین قیام بزرگ تاریخ بر ضد نظام های جهانی در مدرن ترین صورت قیام را رقم 
زدند. قیام انسان های دست خالی در میان امپراتوری ها! انقلابی برای بازگشت به 

معنویت.)انقلاب اسلامی ایران، طاهری ۱۳۹۲.(
در این راستا پای سخنان چند زن و مرد از نسل اول انقلاب نشستم و جویای اوضاع 
و احوال مردم و جامعه ایران قبل از انقلاب اسلامی شدم. متفق القول وضعیت مردم 
به ویژه محرومان و مستضعفان را اسف بار توصیف می کردند. بی عدالتی، ناامنی، ظلم 
و ستم علنی و آشکار، محوریت قدرت و زور، شکاف عمیق طبقاتی، فساد ساختاری 
در نهادهای اداری و حکومتی، نبود نیازهای اولیه زندگی و بی هویتی از مهم ترین 

تعابیری بود که مادران و پدران دوران انقلاب برآن تاکید داشتند.
البته ناگفته نماند که همین مبارزان بهمن ۵۷ از اوضاع و احوال بهمن ۹۶ نیز 
ناراحتی هایی دارند که آن را اینگونه به زبان جاری می سازند: »درست است که ما 
قبل از انقلاب کشوری عقب افتاده و وابسته بودیم، ولی الان هم کم مشکل نداریم. 
آری همه ما که آن روزها را تجربه کردیم، قبول داریم که بیشتر مدیران حکومت 
پهلوی، ظالم بودند و از هر طریقی به مردم ظلم می کردند، صدای مردم را کسی نمی 
شنید و دادِ مردم به جایی نمی رسید! ولی مشکلات کنونی کشور را نیز نباید نادیده 
گرفت. همه ما می دانیم که جمهوری اسلامی از ابتدای شکل گیری، دست به گریبان 
دشمنیِ دشمنان قدرتمند غربی از جمله آمریکا بوده است. مردم هم تمام مشکلات 
ناشی از این دشمنی ها را با صبر و قناعت تحمل کرده و پای آرمان هایشان ایستاده 
اند. ولی آنجایی که می بینیم از خودی می خوریم، صبرمان لبریز و طاقتمان تاب می 

شود. مردم تحمل دست درازی به بیت المال را ندارند.
سه دشمن بزرگ کشور- فقر، ناامنی و بی سوادی

سوالات و مسائلی که حالا تنها دغدغه این مردان و زنان نیست و حتی مقام معظم 
رهبری )مدظله العالی( نیز در فرمایشات مکرر خود بر وجود فقر و فساد و تبعیض  و 

تلاش برای رفع آنها تاکید فراوان داشته و بیان می دارند.
 » ما باید امروز به سمت تغییر خودمان، به سمت الگوهایی که اسلام معین کرده 

است، پیش برویم«.
 » این مردم همان طور که امام خمینی )ره( فرمودند، ولی نعمتان ما هستند، این 
شوخی نیست! من یکی از مسئولان را در محضری دیدم که برخوردش با مردم قدری 
متکبرانه بود، پیغام دادم و گفتم به ایشان بگویید که اگر می خواهد جبران آن برخورد 

را کند، باید در همان محضر حاضر شده و بگوید: ای مردم من نوکر شمایم«.

» به دولت خدمتگزار نیز یادآور می شوم که این ملت بزرگ و فداکار، به خصوص 
طبقات محروم و پابرهنگان، که بار اصلی انقلاب و کشور را همیشه بر دوش داشته 
اند، حقاً شایسته خدمت و سزاوار صمیمت اند.  در تمام برنامه ها و تصمیم ها، بیش 
از هرچیز،لازم است استیفای حقوق و تامین رفاه و آسایش و رشد مادی و معنوی و 

حفظ عزت و شرف آنان مورد توجه باشد«.
»اگر در دوران های گذشته، همه سرمایه و پول و شغل و تحصیل و عمران، خلاصه 
همه خیرات در جهت منافع مرفعین به کار می رفت...، نظام اسلامی به عکس، باید 
تمام همت خود را به پُر کردن شکاف های عمیق اقتصادی و اجتماعی میان فقیر و 
غنی مصروف کند و سرمایه های مادی و معنوی را در راه خدمت به پابرهنگان به 

کار اندازد«.
»کار دیگری که باید انجام دهیم، این است که صحنه جامعه را از سه دشمن بزرگ، 
یعنی فقر، ناامنی و بی سوادی پاک کنیم. ناامنی در کشور چه ناامنی قضایی و چه 
شغلی و مدنی، بر خلاف توصیه اسلام است و یک ضد ارزش است و باید برای تامین 

آن کار شود. بی سوادی و فقر هم همین گونه است.«
» وقتی ما می گوییم مردم، معنی اش این نیست که مردم بیایند رای بدهند و 
مسئول یا نماینده ای را انتخاب کنند، بعد دیگر برای آن مردم هیچ مسئولیتی وجود 
نداشته باشد. صرفاً همین باشد که اگر کسی می خواهد برای مردم کاری بکند، به 
این خاطر باشد که مردم بار دیگر به او رای دهند، مسئله این نیست. در اسلام و نظام 
جمهوری اسلامی، فلسفه مسئولیت پیدا کردن مسئولان، این است که برای مردم کار 
کنند. مسئولان برای مردم اند و خدمتگزار و مدیون و امانت دار آنها. مردم محور اند«.

» بازرسی، مسئله مهمی است. باید دائم مشغول نگرش باشد و چشم شما داخل 
دستگاه را ببیند... در کار اداری، حمل برصحت وجود ندارد. مثلًا بگویید لابد بیچاره 
ها دارند کارشان را می کنند. نه خیر، البته همه خوب اند، اما خوب، معنایش معصوم 
نیست. خوب اند، یعنی خیانت نمی کنند، اما اشتباه هم نمی کنند؟ تنبلی هم نمی 

کنند؟«.
»باید مراقب خودمان و زیر دست هایمان باشیم. باید مواظب باشیم که اولًا کار انجام 
گیرد، ثانیاً درست انجام گیرد. یعنی غلط و بد انجام نشود .پس اول اصلِ انجام گرفتن 
است؛ دوم در جهت بودن و درست بود است، سوم محکم کاری است؛ چهارم سرعت 
عمل است. آن وقت شما آقایانی که مراجعه مردمی دارید، یک خامساً هم دارید و آن 
گشاده رویی در کار است... مردم را راضی باید برگرداند. اگر این طور شد بدانید والله 

تیزترین پیکان ها در بدنه این کشتی نفوذ نخواهد کرد«.
از عوارضی که در نظام های طاغوتی و  باشند،  باید مراقب  » مسئولان نظام... 
غیرمردمی، بیماری همه گیر کارگزاران است، خود را با دقت و وسواس دور نگه دارند؛ 
بیماری رفاه زدگی و عشرت طلبی، بیماری زد و بند نامشروع و فساد مالی و اداری، 
بیماری تکبر و دوری از مردم، بیماری دسته بندی های ناسالم وترجیح مقاصد باندی 
بر مصالح عمومی و امثال این ها که ابتلای به آن، مانند موریانه، پایه های هر نظامی 

را سست و پوک می کند«.
این جملات تنها گزیده ای از فرمایشات رهبر معظم  انقلاب  اسلامی در خصوص 
مشکلات کشور و تاکیدات و هشدارهای ایشان به متولیان امر بود. هماهنگی دغدغه 
های مردم و رهبری نشانگر نبود هرگونه فاصله بین مردم و ایشان است که نقطه ای 
روشن و امیدوار کننده برای حل مشکلات کشور و پایداری بیش از پیش انقلاب 

اسلامی است.
اما نکته دیگری که در سخنان مردم و فرمایشات رهبر معظم انقلاب بر آن تاکید 
شده است، ضرورت وجود امنیت و نبود فقر در جامعه است. ایران اسلامی به برکت 
خون شهدای والامقام انقلاب، دفاع مقدس، شهیدان عرصه نظم و امنیت و شهدای 
مدافع حرم و تلاش و مجاهدت خالصانه ماموران انتظامی و امنیتی یکی از امن ترین 
کشورهای جهان به شمار می رود و دوست و دشمن بر وجود این امنیت معترف اند.

امنیتی که بستر لازم برای فعالیت سایر بخش های کشور از جمله اقتصاد، سیاست 
و فرهنگ رانیز فراهم آورده و می توان با تکیه بر آن کاستی ها و عقب ماندگی های 

سایر حوزه ها را که دغدغه و مشکل اصلی مردم است، بر طرف کرد.
امید است در دهه پنجم این حرکت بی نظیر مردمی، با کار، تلاش و مجاهدت 
همگانی زمینه حل مسائل کشور فراهم و ایران اسلامی به چشم انداز ترسیم شده در 

آغاز انقلاب دست یابد.
 دانشجوی دکتری جامعه شناسی 

تاریک و روشن های انقلاب اسلامی در بهمن 96 






